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Město Šlapanice, oddělení komunikace s  veřej-
ností vyhlašuje fotosoutěž na téma „ŠLAPANICKÉ 

LÉTO“, která se bude konat v období od 1. 7. 2016 
do 30. 9. 2016. Zasílejte fotografi e ze Šlapanic, kul-
turních či sportovních akcí.

1.  Každý účastník může do soutěže zaslat maximálně 5 fotografi í – 
v případě více bude hodnoceno jen prvních 5.

2. Uzávěrka fotosoutěže je 30. 9. 2016.
3.  Fotografi e můžete přihlásit do soutěže nejpozději do 30. září 2016 na 

e-mailovou adresu foto@slapanickeleto.cz nebo osobně v kanceláři 
oddělení komunikace s veřejností spolu s následujícími údaji:

 • Vaše jméno, e-mail a telefonní kontakt
 • Místo pořízení fotografi e nebo akce

Každý účastník zasláním fotografi e zároveň prohlašuje, že:
•  Fotografi i pořídil osobně a má neomezená práva poskytovat 

dalším osobám práva jejího/jejich užití v neomezeném rozsahu.
•  Odesláním fotografi í souhlasí s tím, že budou zobrazovány 

v městských médiích a mohou být použity při propagaci akcí a na 
výstavách města bez nároku na odměnu.

Do soutěže nebudou zařazeny fotografi e, které:
•  Mají neetický obsah.
•  Byly dle informací dostupných organizátorovi soutěže pořízeny 

jiným autorem, než je účastník soutěže.
•  Nevyhovují kvalitou nebo rozlišením.
•  Obsahují vložená loga.
•  Byly pořízeny jinde než ve Šlapanicích.

Zaslané fotografi e posoudí porota (oddělení komunikace s  veřejností), 
nejvydařenější budou vystaveny na podzim 2016 ve vestibulu Městského 
úřadu ve Šlapanicích. Na výstavě pak proběhne hlasování veřejnosti, 
které určí pořadí.  |  Ceny budou výhercům předány osobně.  |  První tři 
obdrží hodnotné ceny.  |  Výhry v soutěži nejsou soudně vymahatelné.

Veškeré informace k soutěži jsou průběžně zveřejňovány na interne-
tových stránkách pořadatele – www.slapanickeleto.cz.

Zapojte se do tvorby videí
Vážení občané, máte možnost se zapojit do tvorby videí šlapanického infokanálu. Vaše krátká videa nebo fotky z městských akcí, které nám 
poskytnete, sestříháme do krátkého videa a uvedeme na Infokanálu Šlapanice a webu města. Podklady zasílejte prostřednictvím online 
úschoven na adresu infokanal@slapanice.cz. Do předmětu zprávy nebo poznámek nezapomeňte napsat své jméno, abychom ho mohli uvést v titulcích. 
Technicky nevyhovující příspěvky nebudou zveřejněny. Nejvhodnější formáty jsou MPEG-2, mp4 a avi.
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Připravované projekty města

Rekonstrukce elektroinstalace a osvětlení ZŠ
V průběhu července došlo v celém patře k výměně elektrických 
rozvodů a v sou-
časnosti probíhá 
úprava omítek 
ve třídách. Ter-
mín dokončení 
je 15. 8. 2016

Rekonstrukce 
elektroinstalace 
a osvětlení ZŠ

Školička Sokolík
V průběhu června byly vybrány 
pracovnice, které budou o děti 
ve školičce pečovat. V červenci 
došlo k celkové rekonstrukci bu-
dovy, ve které bude školička síd-
lit, byla zavedena nová elektroin-
stalace, nanesena nová omítka, 

upravené podlahy a stropy, upravené topení a instalováno úplně nové sociální zařízení. Srpen 
bude věnován interiérovému vybavení školičky a od začátku září bude zahájen běžný provoz.

Školička Sokolík
(12 míst

předškolní péče)

Rekonstrukce ulice Kosmákovy
Plánovaná rekonstrukce na ulici Kosmákově byla zahájena 
první týden v srpnu. V plánu je nová dešťová kanalizace, nový 
povrch komunikace a chodníku a nová parkovací stání. Celko-
vá cena rekonstrukce je plánována na 12 000 000 Kč a je plně 
hrazena z městského rozpočtu. Po dobu rekonstrukce je ulice 
neprůjezdná.

Rekonstrukce 
ul. Kosmákovy

Rozšíření kapacity jídelny ZŠ a rekonstrukce výtahu 
školní jídelny
Zahájeno, 
v říjnu se bude 
končit.

Další školní 
jídelna

Úprava volnočasové 
lokality Jiráskova
Stůl na stolní tenis a  Headis, 
hřiště na basketbal, fotbal 
i  spoustu dalších míčových 
her a workoutové hřiště, to vše 
vyroste v  novém multifunkč-
ním areálu v  Jiráskově ulici. 

V současnosti jsou dokončené všechny administrativní 
náležitosti, které s projektem souvisí, a samotná reali-
zace bude zahájena v  průběhu srpna. Předpokládaný 
termín dokončení je do konce roku 2016.

Lokalita 
Jiráskova
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Léto bývá časem, kdy se venku setká-
váme  s  přáteli, sportujeme a  hojně 
navštěvujeme  kulturní akce. Nejinak 
tomu je i ve Šlapanicích, kde se přes léto 
odehrává takových událostí hned něko-
lik. Pro lepší přehlednost jsme pro vás 
pod hlavičkou Šlapanického léta sesta-
vili  seznam všech kulturních a  spor-
tovních akcí, které můžete během léta 
navštívit. Podrobnosti  o  připravova-
ných akcích a  aktuální informace na-
leznete  na webových stránkách www.
slapanickeleto.cz.

Léto si naplno užívají hlavně děti, 
které mají prázdniny,  a  proto při 
Šlapanickém létě myslíme i  na  ně. 
Ve  spolupráci  s  místními sportovní-
mi celky jsme pro ně přichystali dny 
otevřených dveří u  každého z  nich. 
Každý spolek uspořádá samostatnou 
akci, ve  které aktivní formou  dětem 
přiblíží, čím se zabývá.

Každé dítě na  akci  dostane průkaz 
šlapanického sporťáka, kam  po  spl-
nění  úkolu získá razítko, průkaz si 
nechá a  na  dalších akcích  bude také 
sbírat razítka. Po  skončení Šlapanic-
kého léta a předložení průkazky s ra-
zítky ho jistě nemine odměna. Detaily 
k  jednotlivým akcím a další zajímavé 
informace najdete jak na již zmíně-
ném webu, tak i  na  městském face-
booku. Přejeme vám všem krásný 
a pohodový zbytek léta. 

Jakub Mikšovský

projekty města / městský úřad informuje

Léto bývá časem…Připravované projekty – pokr. ze str. 1

Na základu Smlouvy o  uzavření budoucí 
kupní smlouvy z roku 2006 zaplatila spo-
lečnost CTP Invest, s.r.o. městu Šlapanice 
zálohu ve výši 10 % kupní ceny za prodej 
pozemků (7 697 400,-). Na podzim roku 
2007 byla na základě kupní smlouvy fi rmě 
CTP část pozemků prodána a  započtena 
část zálohy ve výši 720 660,-.

V roce 2011 bylo zřízeno ve prospěch spo-
lečnosti CTP předkupní právo k  pozem-
kům města, a  to na dobu určitou do 
30. 4. 2014. Toto předkupní právo zanik-
lo, a protože kupní smlouva mezi městem 
a společností CTP nebyla realizována, bylo 
město povinno vrátit poskytnutou zálohu. 
Město tak učinilo nyní v  červnu 2016 na 
základě rozhodnutí rady města, která vzala 

na vědomí tento faktický stav a  rozhodla 
o vrácení plnění ze zaniklých smluv.

V současnosti pokračuje město v přípravě 
územního plánu s  tím, že průmyslovou 
zónu nelze do návrhu územního plánu 
začlenit s ohledem na závazná nesouhlas-
ná stanoviska orgánu ochrany půdy. Celá 
průmyslová zóna byla naplánována vý-
hradně na půdách s nejlepší bonitou, které 
jsou chráněny zákonem a  lze je vyjmout 
z  půdního fondu jen ve výjimečných pří-
padech s ohledem na veřejný zájem, jako 
příklad bývají většinou uváděny významné 
liniové stavby. Tedy nikoliv průmyslová 
zóna pro soukromého investora.

Michaela Trněná, starostka

Klimatizace MěÚ Opuštěná
Budova MěÚ na ulici Opuštěná je v současnosti vybavována kli-
matizační jednotkou.

Klimatizace
MěÚ

50

Úsekové měření rychlosti
– výběr softwaru pro zpracování dat
V souvislosti s úsekovým měřením rychlosti v zúžených úsecích na 
D1, které spadají do správního území Šlapanic proběhlo výběrové 
řízení na dodavatele softwaru pro zpracování výsledků úsekového 
měření. Vybrána byla společnost GEMOS CZ spol, s r.o. Úsekové

měření rychlosti

Příprava projektových dokumentací na úpravy 
a rekonstrukce ulic: Nádražní, Zemědělská, Švehlova, 
Jungmannova, Lípová (Bedřichovice)
Rozbíhá se příprava výběrového řízení na projektanty pro úpravy 
těchto ulic, které byly vybrány k realizaci.

Projektové
dokumentace

10

Nové poklopy na Komenského ulici

Na základě podnětu od občanů došlo na ulici Komenského k výměně starých kanalizač-
ních poklopů za nové. 

* barevná škála u ikon – procentuální ukazatel rozpracovanosti projektu

Kanalizační
poklopy

Průmyslová zóna Šlapanice
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Většině občanů Šlapanic a Bedřichovic je známo, že v centru města se nachází areál společnosti ICEC Šlapanice s.r.o., na území 
bývalého cukrovaru s typickým vysokým komínem. Areál byl v minulosti intenzivně využíván: od původního cukrovaru přes 
výrobu lepenek, včetně dehtových až po stávající drobnou výrobu, skladování či montáže. Od Dehtochemy, přes Brněnské pa-
pírny, později Šlapanické papírny po současného vlastníka společnost ICEC Šlapanice. Taková je ve zkratce historie areálu.

Historie zde zanechala stopu v podobě vý-
znamného znečištění, kvůli kterému byl 
areál zařazen jako tzv. stará ekologická zá-
těž, k jejíž likvidaci se zavázal stát ve spo-
lupráci s novými nabyvateli. V roce 1994 
byla uzavřena smlouva s  Fondem národ-
ního majetku (následníkem je Minister-
stvo fi nancí ČR, dále MF) na fi nancování 
sanace. Do areálu bylo pod drobnohledem 
našeho státu a z prostředků našeho státu 
již proinvestováno více než 77 mil. Kč. 
Do určité míry se díky těmto sanačním 
pracím podařilo zabránit dalšímu šíření 
znečištění – především do sousední Říč-
ky, ale kontaminace a  její hlavní zdroje 
dosud odstraněny nejsou. Obyvatelé ulic 
přiléhajících k  areálu (Dlouhá, Tyršova, 
nově J. Dvořáka) jsou opakovaně upozor-
ňováni na to, že kvůli zdravotním rizikům 
nesmí používat vodu ze studní – ani k za-
lévání zahrad, ani k  napouštění bazénů. 
Stále také hrozí kontaminace sousední 
Říčky. Areál je trvale pod kontrolou Čes-
ké inspekce životního prostředí (ČIŽP), 
Ministerstva životního prostředí a Odbo-
ru životního prostředí našeho města. Lze 
však konstatovat, že investice 77 mil. Kč 
nevedla k potřebnému odstranění zátěže. 

Na sanaci areálu je v současnosti zpraco-
vána projektová dokumentace, která vy-
čísluje náklady na více než 100 mil. Kč. 

Město dostalo zhruba před rokem na-
bídku společnosti ICEC Šlapanice s.r.o. 
k  odkupu areálu či samotné společnosti. 
Prvním krokem vedení města bylo svolání 
společného pracovního jednání všech za-
stupitelů, protože případný odkup areálu 
je záležitost, která svým rozsahem pře-
sáhne více než jedno volební období. Dle 
našeho názoru je proto důležité pokusit 
se dosáhnout konsenzu v rámci celého za-
stupitelstva. Na základě výsledků společ-
ných jednání zastupitelstvo odsouhlasilo 
uvolnění fi nančních prostředků na právní 
prověrku a  kroky související s  případnou 
přípravou odkupu areálu. 

Již předchozí vedení města se pokouše-
la do situace kolem znečištěného areálu 
vstoupit, dosud však vždy neúspěšně. Bez 
vlastnických práv k areálu bylo město do 
značné míry odsouzeno do pozice pou-
hého zainteresovaného pozorovatele. Po 
seznámení se situací jsme přesvědčeni, 
že pokud se do celé situace nevloží město 
a nezíská vlastnická práva k areálu, a ne-

bude také ochotno vystupovat a fungovat 
jako garant likvidace znečištění, můžeme 
na účinnou likvidaci čekat dalších 20 let 
nebo i  déle se všemi souvisejícími riziky 
pro obyvatele i životní prostředí. 

Areál ICECu je přitom pro město také díky 
své poloze v centru a rozloze (6 ha) strate-
gickou záležitostí s ohledem na další vývoj 
města – po vyčištění se zde nabízí možnost 
řešit aktuální i  budoucí problémy města, 
především s ohledem na občanskou vyba-
venost (parkování, nákupní možnosti, aj.). 

V současné době za sebou máme jednání 
jak s MF ČR, tak s ČIŽP nebo i se Státním 
fondem životního prostředí. Podstatou 
všech jednání je samozřejmě snaha města 
o získání fi nančních prostředků na koneč-
nou sanaci areálu.

S  ohledem na výše uvedené, především 
pak dlouhodobé snahy města o řešení zne-
čištění s  ohledem na obyvatele a  životní 
prostředí, pověřila rada města starostku 
jednáním o  podmínkách odkupu areálu. 
O  výsledcích budeme informovat jak za-
stupitele, tak přirozeně i občany. 

Michaela Trněná, starostka

městský úřad informuje

Společnost TONDACH Česká republika s.r.o. vysadila 
50 stromků jilmů, které slouží jako ochranná zeleň. Výsadba 
proběhla za tělesem skládky při ulici Pod Žurání směrem na 
Jiříkovice. Další část výsadby je plánována v průběhu podzimu.

Jakub Mikšovský

Po mnoha jednáních i vyjednáváních a snahách současného ve-
dení města rozhýbat buď “zamrzlý” projekt na nákupní centrum 
Tesco, nebo napomoci některému jinému záměru, se mohli ob-
čané i  zastupitelé seznámit s  prvními výsledky těchto snah. Na 
11. zasedání zastupitelstva představil zástupce společnosti Salle-
rova výstavba, s.r.o, Mgr. Trna záměr společnosti na realizaci ob-

chodního domu Penny a další obchody či služby v lokalitě Brněn-
ská. Jako termín dokončení uvedl zástupce společnosti rok 2017. 
S  ohledem na dlouhodobé, dosud neuspokojené požadavky ob-
čanů na rozšíření nákupních možností v této lokalitě město tento 
záměr vítá a podporuje.

 Michaela Trněná, starostka

ICEC – areál se starou ekologickou zátěží v centru města

– prezentace záměru společnosti Sallerova výstavba

vysazuje ochrannou zeleň

Obchodní centrum v lokalitě Brněnská

Společnost TONDACH
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Ve dnech 7. a 8. října 2016 se konají volby 
do zastupitelstev krajů ve volebních míst-
nostech na území České republiky a  do 
třetiny Senátu Parlamentu České republi-
ky. Ve Šlapanicích se budou konat pouze 
volby do zastupitelstva Jihomoravského 
kraje. 

Voličem je státní občan ČR, který alespoň 
ve druhý den voleb dosáhl věku 18 let a je 
přihlášen k trvalému pobytu v obci, která 
náleží do územního obvodu kraje.

Hlasovací lístky pro volby do zastupitelstev 
krajů budou vytištěny pro každou politic-
kou stranu, politické hnutí nebo koalici sa-
mostatně. Dodané hlasovací lístky (nejpoz-
ději 3 dny před konání voleb) nemusí tvořit 
úplnou číselnou řadu, neboť převážná vět-
šina kandidujících politických stran, hnutí 
či koalic nekandiduje ve všech krajích.

Volič po příchodu do volební místnosti 
prokáže okrskové volební komisi svou 
totožnost a  státní občanství ČR plat-

ným občanským průkazem nebo ces-
tovním pasem ČR. Neprokáže-li volič 
svou totožnost a  státní občanství ČR 
potřebnými doklady, nebude mu hlaso-
vání umožněno. V prostoru určeném pro 
úpravu hlasovacích lístků vloží volič do 
úřední obálky šedé barvy jeden hlasova-
cí lístek pro politickou stranu, politické 
hnutí nebo koalici, pro kterou se rozhodl 
hlasovat. Na hlasovacím lístku může za-
kroužkováním pořadového čísla nevýše 
u  čtyř kandidátů uvedených na témže 
hlasovacím lístku vyznačit, kterému 
z  kandidátů dává přednost. Pokud volič 
vyznačí více než čtyři kandidáty, kterým 
dává přednostní hlas, počítá se takový 
hlasovací lístek ve prospěch politického 
subjektu a k přednostním hlasům se ne-
přihlíží. Neplatné jsou hlasovací lístky, 
které nejsou na předepsaném tiskopise, 
hlasovací lístky, které jsou přetržené, 
a  hlasovací lístky, které nejsou vloženy 
do úřední obálky.

Každý volič hlasuje osobně, zastoupení 
není přípustné. S  voličem, který nemůže 
pro tělesnou vadu vybrat a případně upra-
vit zvolený hlasovací lístek anebo nemůže 
číst nebo psát, může být v prostoru urče-
ném pro úpravu hlasovacích lístků příto-
men jiný volič, nikoliv však člen okrskové 
volební komise, a hlasovací lístek za něho 
upravit a vložit do volební schránky.

Volič může také požádat ze závažných, ze-
jména zdravotních důvodů městský úřad 
a ve dnech voleb okrskovou volební komi-
si o  to, aby mohl hlasovat mimo volební 
místnost. V takovém případě vyšle k voli-
či okrsková volební komise dva své členy 
s  přenosnou volební schránkou, úřední 
obálkou a hlasovacími lístky.

Bližší informace k  nadcházejícím volbám 
jsou zveřejněny a budou průběžně doplňo-
vány (podle harmonogramu lhůt) na webo-
vých stránkách města a jeho úřední desce. 

Lenka Hanáková

Veřejná fóra probíhají v mnoha městech, 
která jsou součástí Národní sítě Zdravých 
měst (NSZM), a  je to ozkoušená forma 
komunikace s veřejností. Fórum má svoje 
jednoduchá pravidla a bude ho moderovat 
Ing. Dana Diváková z  NSZM, která má 
zkušenosti s touto akcí i v jiných městech. 

Co je Veřejné fórum? 
Je to každoroční veřejné projednávání 
problémů města očima veřejnosti. Mů-
žete se zde vyjádřit k jakémukoli tématu, 
které vás ve městě trápí. Akce se zúčast-
ní vedení města, zástupci veřejné správy, 
neziskových organizací, ale především 
jste zváni vy, občané Šlapanic. Cílem 
veřejného projednávání je formulace de-
seti nejzásadnějších problémů z pohledu 
obyvatel. Diskuse bude probíhat formou 
tematických stolů v těchto oblastech:
• životní prostředí
• vzdělávání a školství
• zdravotnictví a sociální služby
• kultura, sport a volný čas
• doprava a bezpečnost
• územní rozvoj a podnikání
•  stůl mládeže (mládež může předklá-

dat náměty z jakýchkoli oblastí)
Výstupy z  této akce následně ověří ve-
řejná anketa. Po vyhodnocení se ověře-
né problémy předloží k projednání radě 
a  následně zastupitelstvu ke stanovení 
úkolů a odpovědnosti za jejich řešení. 

Součástí 2. Veřejného fóra ve Šlapani-
cích bude i seznámení veřejnosti s řeše-
ním problémů, které byly formulovány 
na veřejném projednávání v říjnu 2015.

Na Veřejné fórum jste srdečně zváni! Je 
to ideální příležitost, jak se zapojit do 
rozhodování, přispět k rozvoji města tak, 
aby byli spokojeni hlavně občané!

Nebuďte lhostejní k  dění ve městě, 
přijďte nám říct svůj názor!

Vlaďka Dobiášová, koordinátorka
Projektu Zdravé město a MA21

Informace k volbám do zastupitelstev krajů

ve Šlapanicích – čtvrtek 22. 9. 2016 v 17 h – orlovna
Druhé Veřejné fórum
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Od 1. 7. 2016 platí zákonná povinnost zveřejňovat nově uzavírané smlouvy s plněním nad 
50 tis. Kč bez DPH v registru smluv. Povinnost se týká všech státních institucí, územně sa-
mosprávných celků, státních podniků a právnických osob, v nichž má většinovou majetkovou 
účast stát nebo územně samosprávný celek. Město Šlapanice smlouvy zveřejnuje již déle 

než rok, a tak tenhle krok vítá. Podrobné informace o tom, jak registr smluv funguje, naleznete na webové stránce http://www.mvcr.cz/
clanek/registr-smluv.aspx. 

Jakub Mikšovský

Registr smluv – odpovědi zastupitelů
1.  Určitě je to správný krok k transparentnosti, ale nedělám si ilu-

ze. V naší zemi se jistě najde dost „čtveráků“, kteří si najdou 
nějakou tu skulinku, jak zákon č. 340/2015 Sb. (zákon o regis-
tru smluv) obejít.

2.  Mojí povinností opozičního zastupitele je také kontrola smluv 
nad 50 000 Kč, které město uzavírá. A také tak konám. Mrzí 
mě, že zákon neukládá povinnost zveřejňovat smlouvy do část-
ky 50 000 Kč bez DPH. Tam vidím velký prostor pro kliente-
lismus a  přihrávání kšeftíků kamarádům či loajálním lidem. 
Zvláště pak v menších městech.

Tomáš Sova, nezařazený zastupitel
1.  Můj názor na zveřejňování smluv v registru je celkem jedno-

duchý. Každý, kdo za město veřejnou smlouvu podepisuje, je 
svéprávný člověk, volili ho občané, kteří ho znali nebo znají 
a mají nebo měli k němu důvěru. Slovo „ měli“ jsem napsal 
záměrně, neboť Šlapanice a  jeho občané zažívají naprosto 
jinou zkušenost. Smlouvy připravují právníci, a  kdo jiný by 
měl ctít zákony než tito lidé. Nemám se zveřejňováním pro-
blém, osobně je však považuji za zbytečné.

2.  Osobně v registru nepátrám, jsem zvyklý lidem věřit, a pokud 
vyšetřím nějaký volný čas, umím ho využít smysluplněji než 
„na někoho něco hledat“.

Jan Zycháček (TOP 09)
1.  Nad povinností zveřejňování smluv v registru nemá cenu po-

lemizovat, když tato povinnost je dána zákonem. Osobně tuto 
povinnost považuji za zbytečnou a jen rozšiřuje další byrokra-
tický nesmysl.

2.  Osobně tohoto registru nevyužívám. K čemu také.
Ivo Kouřil (ČSSD)

1.  Jsem toho názoru, že město má dávat k dispozici veškeré informa-
ce, pokud možno v jednoduché a srozumitelné podobě – takže se 
zveřejňováním smluv plně souhlasím. Je pak na občanech, jak této 
možnosti využívají. V současné době už nemám problém se získá-
váním informací – téměř nemožné to bylo za vlády KDU-ČSL, kdy 
dostat od p. Klašky nějakou informaci byl nadlidský výkon.

2.  Využívám této možnost průběžně z pozice člena Komise pro infor-
mace – sleduji, jak se městu daří podporovat „otevřenost úřadu“.

Pavel Zmeškal (Čisté Šlapanice)
 Osobně si myslím, že je velmi přínosné zveřejňovat smlouvy. 
Jsem ráda, že naše město to dělá a domnívám se, že všechny vý-
hody se projeví až po delším časovém období. Já sama jsem to 
zkoušela jen tak ze zvědavosti.

Kateřina Migdauová (Čisté Šlapanice)
Zveřejňování smluv a  informací o  zacházení s  veřejnými zdroji 
považuji za velmi užitečnou prevenci uzavírání nepoctivých do-
hod, nestandardních podmínek a neopodstatněného čerpání ve-
řejných fi nancí.

Radek Růžička (Čisté Šlapanice)
Povinnost zveřejňovat smlouvy v registru respektuji, i když to ob-
čas vypadá jako zbytečná byrokracie.

V rámci mé práce v ZM a KV mi možnost nahlédnout do konkrét-
ních smluv doplňuje potřebné informace.

Zdeněk Novák (KDU-ČSL)

Zákony se mají dodržovat, a proto souhlasím s povinností zveřej-
ňovat smlouvy v registru. Pokud jde o znění uzavřených smluv, 
musím věřit právníkům, kteří je připravují.

Jiřina Burianová (ČSSD)
Transparentnost úkonů ve veřejné správě je podstatná a  velmi 
důležitá. Povinnost zveřejňování smluv bych ovšem nepřeceňo-
val, může být dobrým prvkem kontroly, má ale také odvrácenou 
tvář. Na jedné straně všichni kolektivně kritizujeme neúnosnou 
administrativní zátěž veřejného sektoru, na druhé straně ji s po-
tleskem prohlubujeme. Tisíce slušných lidí bude v ČR poctivě na-
plňovat tento předpis a podvodníci se tomu vysmějí, cestičky si 
najdou. Slušnost se nedá naordinovat.

Ivan Vavro (KDU-ČSL)
Registr smluv vítám, jsem ráda, že je veřejně přístupný a obča-
né do něj mohou kdykoliv nahlédnout i z pohodlí svého domova. 
Po letech obstrukcí předchozího vedení, především ze strany 
KDU-ČSL či TOP 09 to pokládám za výrazný krok k transpa-
rentnosti nakládání s prostředky města.

Michaela Trněná (Čisté Šlapanice)

Redakce otázky položila všem zastupitelům města a zveřejnila doručené odpovědi.

Registr smluv

Zavedená truhlářská fi rma
ACER WOODWAY z Brna

se zaměřením 
na komplexní vybavování interiérů
především dýhovaným nábytkem

HLEDÁ ZAMĚSTNANCE
NA POZICI TRUHLÁŘE

PRO VÝROBU A MONTÁŽ.

Nabízíme zajímavě ohodnocenou
tvůrčí práci na originálních realizacích

interiérů.

V případě zájmu volejte na:
603 178 498

nebo pište na info@acerww.cz

inzerce
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Uvádíme nejdůležitější informace ze 45.–47. schůze Rady města Šlapanice; podrobnější informace najdete na webových strán-
kách města a v  sekci Samospráva města (Podklady a zápisy, Zápisy z RM) nebo v písemné formě na sekretariátě starostky 
MěÚ Šlapanice, Masarykovo náměstí 100/7, 2. patro.

Rada města na své 45. schůzi dne 
18. května vzala na vědomí informaci 
o  zamítnutí žádosti o  vydání rozhodnu-
tí o  umístění stavby souhrnně nazvané 
„Výstavba rodinných a  bytových domů“ 
v  lokalitě Zlatá pole v  těsném sousedství 
ulic Kellnerovy a  Šlapanické v  Brně-Sla-
tině v  KÚ Bedřichovice. Důvodem jsou 
nesouhlasy dotčených vlastníků pozem-
ků, jedním z nich jsou Šlapanice, druhým 
Jihomoravský kraj. Případná výstavba 
v této lokalitě by musela respektovat mno-
há omezení – složitou dopravní situaci na 
ulici Šlapanické, Bedřichovické a celkové 
dopravní zatížení této části Slatiny a Šla-
panic, ochranné pásmo stanice vysoko-
tlakého plynu a především plánovaný ob-
chvat Slatiny. Možnosti zástavby tohoto 
území budou znovu prověřovány v návrhu 
nového územního plánu Šlapanic, který 
město připravuje. Rada města se na svém 
zasedání seznámila také se zpracovanou 
studií cyklotras Šlapanic a  okolí. Studie 

respektuje cyklotrasy připravované i sou-
sedními obcemi a navrhuje jejich vzájem-
né propojení. Propojení s městem Brnem 
je navrhováno ve třech variantách, mezi 
kterými bude město vybírat. Studii bude 
ještě dále projednávat komise stavební.

Na 46. schůzi rady města dne 1. června 
bylo schváleno doporučení komise sociál-
ní na pořízení nového, bezpečného typu 
defi brilátoru AED pro zdravotní středis-
ko. K obsluze defi brilátoru bude zaškolena 
i městská policie a zástupci hasičů tak, aby 
mohl být využit i při velkých akcích pořá-
daných ve městě. RM schválila podání 
připomínek k připravovanému územnímu 
plánu JMK, tzv. Zásadám územního roz-
voje JMK (ZÚR JMK). Město se vyjadřuje 
k poloze plánované vysokorychlostní trati 
na svém území, rozvoji letiště a stále pře-
trvávající jihovýchodní tangentě. Ostatní 
požadavky města, týkající se napojení na 
dálnici D1, prověření a  dokončení trasy 
obchvatu Slatiny byly zařazeny do ZÚR 

JMK jako úkoly, které bude prověřovat 
následná územní studie dopravní sítě br-
něnské oblasti. Její dokončení lze očekávat 
nejdříve za dva roky. Přijetí ZÚR JMK se 
očekává na podzim letošního roku. 

Na 47. schůzi rady města dne 15. června 
byla schválena změna stávajících Pravidel 
pro vydávání Šlapanického zpravodaje, 
která společně připravila Komise pro in-
formace a  média a  redakce Šlapanického 
zpravodaje. Jejich celé znění je uveřejněno 
na webových stránkách města. Dále se 
rada zabývala otázkou možného odkupu 
výrobně skladovacího areálu ICEC Šla-
panice s.r.o. Areál je zatížen starou eko-
logickou zátěží, jejíž odstranění je v  zá-
jmu města i  jeho obyvatel. S  ohledem na 
veřejný zájem i  možnost dalšího využití 
této plochy pro potřeby města rada uložila 
starostce zahájit jednání o  kupní ceně za 
pozemky v této lokalitě 

Josef Kopecký

Informace z rady města

Z 11. veřejného zasedání

Zastupitelstva města Šlapanice
Na 11. veřejném zasedání Zastupitelstva města Šlapanice konaném 15. června 2016 byly hlavními body programu:
•  Prezentace záměru společnosti Sallerova 

výstavba, s. r. o., na stavbu obchodního 
centra.

Mgr. Trna z  výše uvedené společnosti 
seznámil zastupitele a  občany se zámě-
rem výstavby nákupního domu Penny + 
menších nákupních jednotek (řeznictví, 
drogerie, obchod pro chovatele) u  křižo-
vatky ulic Brněnské a Těsnohlídkovy, na-
proti benzinové pumpě. Otevřen by měl 
být v roce 2017. Otázky směřovaly pouze 
k dopravnímu napojení tohoto obchodní-
ho centra.

•  Schválení zadání změny č. 9 Územního 
plánu sídelního útvaru Šlapanice

Tento bod se týkal lokality XIII v  ÚP SÚ 
Šlapanice, kde Změna č. 5 z  roku 2007 
měla řešit bytovou výstavbu v této lokali-
tě. Jedná se o plochy v KÚ Bedřichovice, 

přiléhající ke KÚ Brno-Slatina poblíž ulice 
Kellnerovy a Šlapanické. V roce 2009 byl 
schválen záměr na pořízení nového územ-
ního plánu a od té doby se město touto plo-
chou zabývá. Územní studie však doposud 
pořízena nebyla a ZM stanovilo lhůtu k je-
jímu pořízení do 31. 12. 2020.

•  Zastupitelstvo jednohlasně schválilo 
roční účetní závěrku za rok 2015 a Návrh 
závěrečného účtu města za rok 2015.

Starostka Mgr. Trněná mimo jiné infor-
movala o  přípravě 2. návrhu územního 
plánu, o  připravované soutěži na úpravu 
městského parku, či o  možnosti odkupu 
areálu ICEC. Přečetla také připomínky 
města k  Zásadám územního rozvoje tý-
kající se polohy vysokorychlostní trati, 
nerozšiřování plochy letiště k  obytnému 
území města, vypracování územní stu-

die dopravní infrastruktury pro oblast 
Tuřan a  Šlapanic a  vyjmutí rezervy tzv. 
jihovýchodní tangenty – komunikace 
k  neexistujícím průmyslovým plochám. 
Místostarosta Mgr. Klaška informoval 
o projektech: rekonstrukce osvětlení v ZŠ, 
rekonstrukce ulice Kosmákovy, rozšíření 
kapacity školní jídelny, přípravách pro-
storu pro školičku Sokolík, nebo o připra-
vovaném výběrovém řízení na zhotovitele 
hřiště Jiráskova. Tajemník Bc. Ing. Vdole-
ček informoval o probíhajících přípravách 
v souvislosti s úsekovým měřením na dál-
nici D 1 v úseku Ostrovačice–Kývalka.

Videozáznam z 11. veřejného zasedání za-
stupitelstva města naleznete na:
Městská média / Infokanál Šlapanice – 
Youtube.

Josef Kopecký

rada města informuje / z jednání zastupitelstva
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Těžká pozice poslance
volební subjekty zastupitelstva informují / očima občanů

Město Šlapanice se potýká s  nedostatkem sportovišť hlavně 
v  zimním období, kdy poptávka převyšuje nabídku. Přesvědčili 
jsme se o  tom znovu při obsazování tělocvičny ZŠ na společné 
schůzce subjektů, tedy sportovních organizací zde působících. 
Obdobná situace je i v zařízeních největší sportovní organizace ve 
městě, Sokola Šlapanice, jejíž složky jsou nuceny využívat i pro-
stor tělocvičny ZŠ. 

Poptávka občanů je i  po kluzišti a  dalších venkovních hřištích, 
přestože se nově otevřel víceúčelový atletický areál u ZŠ.

Rozvoj hlavně kolektivních sportů jako kopaná, volejbal, basket-
bal, fl orbal, softbal apod. nutí jednoty Sokol a Orel uvažovat o pří-
stavbách zařízení tak, aby pokryly další a další požadavky členů na 
objem a kvalitu cvičebních a tréninkových prostor. Známé jsou při-
pravené projekty z poslední doby, které čekají na získání státních 
dotací. Jedná se o  rekonstrukci sálu bývalého širokoúhlého kina 

v sokolovně pro sportovní účely, o nadstavbu sálů orlovny k těmto 
účelům a o zřízení venkovních sportovišť na ul. Jiráskově.

Žádosti o  fi nanční prostředky na tyto tři projekty byly podány 
s  vědomím či podporou vedení města na Ministerstvo školství 
mládeže a tělovýchovy. Jednalo se o mimořádně vypsanou státní 
podporu na tento rok pro realizace rekonstrukcí tělovýchovných 
zařízení s celkem nezanedbatelným fi nančním krytím. Příprava 
žádostí stála spoustu času dobrovolných funkcionářů a  také fi -
nančních prostředků.

Naše velmi dobře připravené žádosti čekaly dlouze na rozhodo-
vání státních úředníků; spoléhali jsme na podporu našeho par-
lamentního poslance J. Klašky, Šlapanice se však kýžených pro-
středků ani v jednom případě nedočkaly! 

Zdeněk Kadlc, radní za ODS

Ve zpravodaji 2016-2 pan Petr Bílek rozebíral důvody přeplnění sil-
nic vozidly a upozornil na neblahé důsledky, ke kterým se jejich pů-
vodci zpravidla nehlásí. Chtěl bych přidat něco k letecké dopravě.

Vycházím z článku „Valné shromáždění ICAO“ v populárně-od-
borném časopisu Letectví a  kosmonautika 2014-1. Toto valné 
shromáždění (VS) se konalo v roce 2013 (příští VS má být letos). 
Mezinárodní organizace pro civilní letectví (ICAO), kterou kdy-
si ČSR spoluzakládala, si na VS jako jeden z cílů vytkla ochranu 
životního prostředí. Vypočítává organizační a technická opatře-
ní, kterými se má dosáhnout udržitelného rozvoje civilní letecké 
dopravy. Nakonec je udržitelný rozvoj předveden v plánovaných 
číslech. Počet letecky přepravených osob se má do roku 2030 
zdvojnásobit na 6 miliard ročně. Mezinárodní letecká doprava 
v roce 2010 vyprodukovala 310 milionů tun kysličníku uhličité-
ho, odhad pro rok 2020 je 654 milionů tun a pro rok 2030 je to 
1 miliarda a 50 milionů tun (2× víc cestujících a na každého ještě 
1,7× víc škodlivin).

Omezení si ICAO neklade, rozvoj se zřejmě může udržovat done-
konečna. Proč ne. Lidí, kteří mají i několikrát do roka neudržitel-
nou touhu odskočit si na druhý konec světa je čím dál víc, stále 
častěji a z malicherných důvodů se materiály dopravují letecky. 
Z  dopravy kohokoliv, čehokoliv, kamkoliv a  z  jakkoliv bezvý-
znamných důvodů, pokud možno společensky nejnákladnějším 

způsobem, se stal nejlepší obchod. My na to přece máme, a proto 
poctivě odvádíme peníze do zahraničí (nejen na exotické dovo-
lené, ale i doma třebas nájezdy na super hyper). Těch pár bilio-
nů Kč neustále rostoucích dluhů? Za to přece mohou důchodci 
( je jich moc a pouze 15 % pod hranicí chudoby), nezaměstnaní 
(nakonec je jich málo – ani ne půl milionu; nutně potřebujeme 
100 tisíc cizokrajných přistěhovalců, podle některých by neško-
dil milion, protože 200 tisíc jsme z  druhdy řádně pracujících 
přeřadili třeba kvůli vysokému věku 50 let na nezaměstnatelné 
a dalších téměř 70 tisíc na bezdomovce), a povinné výdaje státu 
vůbec. Stačí sledovat úvahy našich ekonomických, odpovědností 
a morálkou nezasažených, velikánů ve sdělovacích prostředcích. 
Ti nás snadno přesvědčili, že hospodářské soběstačnosti netře-
ba; stačí vybetonovat dostatek zón, uplatit do nich lidumilné 
zahraniční podnikatele a máme vystaráno. Utvrdit blahobyt mů-
žeme přistavěním pár dalších super hyper, které budeme v kolo-
nách aut pilně navštěvovat.

Celkem je v  blahobytem zmítané, předlužené a  tím závislé, 
bez  bruselských částečných vratek zvaných dotace nefunkce-
schopné, ČR milion obyvatel pod hranicí chudoby. Jen aby nám 
ten blahobyt vydržel. Přeji všem příjemný let a co nejméně tero-
ristů, o kterých zatím nikdo neví, odkud se pořád berou.

Vladimír Šamšula

Při příležitosti odchodu paní Marie Kuklové do důchodu by-
chom chtěli poděkovat za její vzornou a obětavou práci, ochotu 
vždy poslouchat naše prosby, někdy i nářky a snahu vždy vyho-
vět i nad rámec svých pracovních povinností.

Maruško, přejeme Ti, aby ses mohla konečně věnovat svým ko-
níčkům, rodině a všemu, co tě těší, na plný úvazek.

Za obyvatele DPS: Marková a Pokorná
Šlapanice červen 2016

ODS

Poděkování

Jak ve Šlapanicích pocítíme
leteckou dopravu
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Jak jsem si ověřil, ve městě žijí pamětníci svérázného protestu 
blokování této trasy chůzí před autobusem. Proto článek ze ŠZ 
č. 1/2016 doplňuji krátkými útržky dojmů z tehdejšího cestování. 
Klukovský elán z prvních autobusů mi z paměti dosud nevymizel. 
Červené zaoblené karoserie s venkovním motorem, kabina řidiče 
oddělena bíle natřenou stěnou bez okének, nasládlá vůně kožen-
kových sedadel zády k  oknům a  povely průvodčích: „Rovnat se 
dozadu… Postupujte dále do vozu…“ (My pak dodávali: „... v zá-
jmu provozu.“) Načež byl vůz tak natřískaný, že nebylo možné 
se držet; hradba těl nedovolila upadnout. Přijeli jsme k Prokop-
ce pod „Vévoz“ a nastalo velmi pomalé stoupání, přičemž někdy 
(jednou jsem to zažil) byli silní muži vyzváni k výstupu – a tlači-
li. Po čase se objevily první Karosy, tzv. „bochníky“ s motorem 
uvnitř a s vlečňákem. Narváno však bývalo také, zvlášť o nedělích 
při návratu z bohoslužeb (chodil jsem většinou pěšky). Jednou při 
výjezdu pod železničním mostem na mne kývl z otevřených dveří 
vlečky J. H. (nyní již zemřelý), abych za jízdy nastoupil. Nebyl by 
to žádný problém. Jako dnes vidím průvodčího, mnohdy visícího 
jak „ukřižovaný“ vně karoserie (!), bránící svým tělem, aby nevy-
padli lidé zmáčknutí na schůdcích. 

Oproti „drsňáku“ Kodarovi byl jeho opakem střídající, klidný 
a  rozvážný Jan Krupica, který nás jednou po nástupu překvapil 
hláškou: „Tak vážení, dnes vás vezu naposledy…“ a energicky za-
řadil rychlost. Kdosi se však ozval: „Jezděte dál!“ Přesto šel do 
penze. Nezapomenutelný byl „divoký“ Franta Čandrla (pohřben 
v Praci), jenž způsobem jízdy děsil slabší nátury. Jeho „vlétnutí“ 
pod vlakový most od Kobylnic byl horor. Nejednou přejel některé 
zastávky i o 50 m a my museli klusat k nástupu. Byl odvážný a stá-
valo se, že nás bez ofi ciálního povolení odvezl na různé poutě. S té-
měř dusícím se motorem jezdil pomalejší Vašíček s manželkou – 
průvodčí. Manželský pár byli i  trochu nervózní Rakovi. Zmáčkl 
jsem jednou tlačítko „zastavíme“ a v mžiku vykřikla ze služebního 
sedadla paní Raková: „Který (...) to tam zas mačká...“ Tzv. vložené 
spoje řídili údajně ze Šlapanic pocházející temperamentní Skotník 
a postarší Skácel. A tento nerad zastavoval u slatinských kasáren 

pracujícím v  ZKL. 
Osobně jsem od 
něj slyšel, že mám 
jezdit prvním spo-
jem (o 5 min dříve), 
načež dosud žijící 
J. Š. zvolal: „To by 
musel napřed za-
stavit, pantáto!“ Ten totiž málokdy stavěl u kobylnického mlýna 
spoléhaje se, že nás odveze právě posilový spoj. 

Z průvodčích bývali oblíbení vtipný Putna, šprýmař Ant. Polívka 
(viz foto z prateckého hřbitova); paní Polívková pokračovala v jeho 
profesi. „Lodivod“ Tauš, psychicky poznamenaný koncentrákem, 
ze kterého si cestující utahovali. Byl až obsedantní puntičkář, ne-
bylo mu jedno, jakým způsobem podáváte týdenní jízdenku, vra-
cel mi ji jednou zmáčknutou v dlani. Neměl smysl pro humor, byl 
škádlen a provokován, celý autobus se bavil. Připomínalo to někdy 
dialogy M. Šimka se Z. Bubílkovou. A tak by se dalo pokračovat… 
Snad po desítkách let někdo napíše, co zažil při dnešním cestová-
ní. Jen dodávám, že když jedu v autobuse plném školních dětí, ob-
čas mám dojem, že jsem se ocitl mezi samými voly; ani vulgarismy 
nechybí. A za sebe mohu doložit, že s takovou formou „zábavy“ 
jsme se v dopravních prostředcích prakticky nesetkávali.

Text a foto Petr Bílek

Na lince Brno–Prace (z historie)

Patříme k dlouholetým strávníkům jídelny Základní školy Šla-
panice a jsme velmi vděčni za rozšířené služby pro bývalé za-
městnance i veřejnost. Vzhledem k tomu, že bydlíme v blízkosti 
školy a cena obědů je velmi přijatelná, využíváme plně této na-
bídky. Zásadní pro nás je kvalita obědů, která sice v minulosti 
prodělala různé peripetie, ale v  tomto školním roce doznala 
výrazného zlepšení.

Chceme proto touto cestou poděkovat kolektivu školní ku-
chyně, který obědy připravoval, za vysokou kvalitu jídla, jeho 
pestrost a vyváženost s přihlédnutím k zásadám zdravé výživy. 
Přejeme do budoucna hodně spokojených strávníků, a pokud 
jsou tací, kteří mají ke kvalitě, množství, či rozmanitosti jídel 
výhrady, jsme toho názoru, že mají možnost a svobodnou vol-
bu stravovat se jinde. 

S pozdravem Naďa a Karel Tesaříkovi

Poděkování personálu kuchyně 
Základní školy Šlapanice

inzerce
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Hledáme posily
do našeho týmu!
Policie České republiky v Jihomoravském kraji stále přijímá 
nové policisty a policistky! 

Jihomoravská policie přijímá nové policisty a policistky, kteří 
mají zájem posílit základní útvary v celém kraji a doplnit po-
čty příslušníků ve výkonu služby. V současné době jich pracuje 
u jihomoravské policie téměř tři a půl tisíce a do konce roku by-
chom jejich řady rádi rozšířili o desítky dalších nových policis-
tek a policistů, kteří mají zájem o tuto zodpovědnou a smyslu-
plnou práci. Hledáme nové kolegy, kteří by se chtěli podílet na 
zlepšování bezpečnostní situace a veřejného pořádku, dohlížet 
na bezpečnost na silnicích, bojovat proti kriminalitě a neustále 
prohlubovat svoje znalosti a zvyšovat odbornou kvalifi kaci.

Zaměstnání u policie přináší kromě trvalého zaměstnání, sta-
bilního příjmu a  možnosti kariérního růstu řadu sociálních 
a dalších výhod. Mezi ně patří šest týdnů dovolené, ozdravné 
pobyty, zdravotní péče, možnost čerpání příspěvků na penzijní 
připojištění, rekreační pobyty, příspěvek na MHD a další. 

Příslušníkem policie se může stát každý občan České republiky, 
který je starší osmnácti let a je bezúhonný. Podmínkou přijetí 
je rovněž dokončené středoškolské vzdělání a plná svéprávnost 
uchazeče. Ten zároveň nesmí být členem politické strany nebo 
politického hnutí, nevykonává živnostenskou ani jinou výdě-
lečnou činnost a není členem řídících nebo kontrolních orgánů 
právnických osob, které vykonávají podnikatelskou činnost. 

V  průběhu přijímacího řízení se dále posuzuje fyzická, osob-
nostní a  zdravotní způsobilost uchazeče. Pro ty, kdo zvažují, 
zda by povolání policisty pro ně bylo vhodné, a rádi by získali jis-
totu, pořádáme workshopy. Ten nejbližší se koná 23. září v are-
álu SKP Kometa na Bauerově ulici v Brně. V rámci workshopu 
je možné si pohovořit s policisty z jednotlivých služeb a zjistit, 
co všechno policejní práce obnáší. Mimořádným přínosem této 

akce je možnost absolvovat testy fyzické zdatnosti. V  přípa-
dě úspěchu jsou výsledky platné až do konce letošního roku. 
Uchazeč pak ve výběrovém řízení pokračuje rovnou psycholo-
gickým vyšetřením. Další informace i registrační formulář na-
jdete na facebookovém profi lu Odboru personálního Krajské-
ho ředitelství policie Jihomoravského kraje – Hledáme posily. 
Uchazeči také mohou získat informace osobně v Informačním 
centru policie v Běhounské ulici 1 v Brně.

Hlídky Policie ČR byly v návaznosti na teroristické útoky ve svě-
tě i  s  ohledem na případy řešené policií na našem území před 
nedávnem vyzbrojeny novou technikou. Nové zbraně putovaly 
vedle speciálních jednotek také na základní útvary. Prvosledové 
hlídky, které postupně vznikly, mají prioritně zasahovat proti pa-
chatelům ohrožujícím střelnou zbraní více lidí. Jejich členové do-

stali zvláštní výcvik a k dispozici mají neprůstřelné vesty a přilby, 
samopaly a útočné pušky. Tyto hlídky jsou také vybaveny novými 
výkonnými osobními automobily. Již od 1. března 2016 prvosle-
dové hlídky pravidelně vykonávají objížďkovou činnost i na úze-
mí OOP Šlapanice. 

Bohumil Malášek

Po delší době přinášíme informace od míst-
ních dobrovolných hasičů. Děje se toho 
pořád spoustu, určitě nezahálíme a  naše 
činnost je málo přehlédnutelná. Máme le-
tos za sebou už několik zásahů, výcviků, 
školení a  také nemálo společenských akcí. 
Nejnáročnějším měsícem sezóny je tradič-

ně červen, který bývá doslova nabitý. Již od 
května trávíme každý víkend mimo domov, 
protože nás volají naše volnočasové povin-
nosti. Oddíl mládeže obráží hlavně hasičské 
soutěže, ale i jiné akce, což je nemalý zápřah 
také pro jeho vedoucí, instruktory i  někte-
ré rodiče. Tímto jim chceme poděkovat za 

obětavost a  nasazení. Dospělí pak objíž-
dějí např. různá výročí založení okolních 
dobrovolných sborů, mateřské školy, dělají 
ukázky, exkurze, přednášky apod. K  tomu 
samozřejmě tradičně sami pořádáme či 
spolupořádáme nemálo akcí nejen ve Šlapa-
nicích. Musíme ocenit, že za ta léta už je ve 

O stupeň bezpečněji

Co jste hasiči...
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Komise pro dopravu, bezpečnost a veřejný 
pořádek se schází pravidelně jedenkrát za 
měsíc (mimo letních prázdnin), řeší většinou 
menší záležitosti místního pořádku a v této 
oblasti podává své návrhy radě města. Re-
agujeme zejména na podněty občanů, příp. 
městské policie, jejíž vedoucí strážník je stá-
lým hostem při zasedáních. Velkým úkolem, 
kterým se komise zabývala prakticky rok, 
bylo vytvoření nového pasportu dopravního 
značení. Ten prošel několika koly připomín-
kování členů komise a nyní probíhá „úřední 
schvalovací kolečko“. Takže už je na obzoru 
nový kompletní dokument, který určuje do-
pravní značení ve městě, a  bude průběžně 
aktualizován tak, aby realita odpovídala 
dokumentu a naopak. Ve Šlapanicích by tak 
neměla být žádná značka „načerno“; na-
opak všechny schválené značky by měly být 
do pasportu zaneseny. Jedná se o  důležitý 
podklad, s nímž pak pracuje městská i státní 
policie, silniční správní úřad a další. Jakmile 
bude pasport defi nitivně schválen, budou 
s ním občané – čtenáři seznámeni na strán-
kách zpravodaje.

Dalším zásadním úkolem z  rady města 
je vytvoření dopravní koncepce. Komise 
však odkazuje na koncepci již hotovou, 
kterou se zabývala v  minulých volebních 
obdobích, a  doporučuje na ni navázat. 
Podle názoru členů komise je nejdůleži-
tější postupně rekonstruovat jednotlivé 
ulice a přizpůsobovat je tak, aby zapadaly 
do systému pohybu vozidel daného pa-
sportem dopravního značení. Důraz zde 
klademe na maximální počet parkovacích 
míst a zeleně s tím, že se v budoucnu ne-
bude možné vyhnout nějakému způsobu 
zpoplatnění. Je však těžké najít systémové 
a  jednotné řešení. Dále komise doporu-
čuje možnost budování odstavných ploch 
pro obyvatele na jejich vlastní náklady, 
avšak dle jednotných pravidel.

A  když jsme u  toho parkování: Ve městě 
se rozmáhá svévolné a  bezohledné zabí-
rání prostranství, a  to několika způsoby. 
Je to „odkládání“ vozidel na soukromém 
parkovišti u  OC Friendship (Albert), kde 
mají parkovat pouze zákazníci tohoto ob-

chodu. Dále celodenní stání vozidel na 
Masarykově nám., kde je komise navrhla 
časově omezit či zpoplatnit, stejně jako 
u zdravotního střediska, kde je parkoviště 
určeno pro jeho návštěvníky. Nebudeme 
si nic nalhávat: náměstí většinou takto 
obsazují úředníci MěÚ. A posledním způ-
sobem je nezákonný zábor místa, kdy si 
občané blokují „své“ místo nějakou pře-
kážkou např. popelnicí, aby nikdo na „je-
jich“ místě neparkoval. Omyl, tato místa 
nejsou jejich, jsou na městském pozem-
ku a  není na ně žádný nárok. Dokonce 
se objevily i případy poškozování vozidel 
„vetřelců“. Tady mluvím zejména o ul. Če-
chově a parkovišti na Ponětovské. 

Jak jsme již napsali, problémů k  řešení 
je spousta a  nestačil by na ně vymezený 
prostor. Toto byl opět jen drobný střípek 
z činnosti, kterou se zabýváme. 

S přáním pěkného a pohodového léta
Členové KDBP

městě zaběhnutý termínový kolorit a všechny organizace se na svých 
programech mezi sebou domluví. Úplný vrchol naší sezóny je už za 
námi. Celodenní akce s názvem Hasičina nejen dřina je pro nás stě-
žejním bodem programu, který připravujeme už od podzimu. I letos 
nám přálo počasí a návštěvníků byl rekordní počet. Jen doufáme, že 

byli spokojení a za rok přijdou zase. Už nyní máme vymyšlené téma 
8. ročníku a částečně i program. Máme za sebou i poslední červno-
vou akci, kterou byl 5. ročník Rosťova country večera. Ten byl letos 
poznamenán horkým počasím, bohužel nízkou návštěvností, avšak 
vysokou kvalitou účinkujících. Poslední červnový víkend také patřil 
našemu oddílu mládeže, který se loučil před prázdninami sobotní 
dopolední hasičskou soutěží v Hrušovanech, odkud se přesunul na 
chatu v nádherném údolí řeky Oslavy. Tady se děti do sytosti vydo-
váděly. Odpoledne přijel starosta hasičského sboru, kterému mladí 
hasiči připravili krásné a  překvapivé přivítání. On pak slavnostně 
ocenil jejich činnost a následně se všichni společně vrhli naposled 
před odjezdem do řeky. Léto snad bude klidnější a čekají nás „jen“ 
Šlapanické slavnosti a letní dětský tábor.

Ruku v ruce s pořádáním či účastí na různých akcích jde i pořizo-
vání potřebného vybavení, které se neustále rozrůstá. Většinou 
se nám daří je pořizovat či vyrábět svépomocí, za což patří velký 
dík nejen členům (např. obrázková fototabule, stojan na hašení 
oleje, odpalovač airbagů atd.). 

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kdo se podíleli na naší již zmíněné největší akci Hasičina nejen dřina:

E. T. promotion, Comfor, Brother, Budějovický budvar, Město Šlapanice, tesařství Homola a Kokeš, autodopravy MTB trans a MIKO trans, Lito 
Zeman, Epson, ROS, Brouček a Beruška, cukrárna Radka Vymazala, Světluška, PC energo, SATESO, Nekupto.cz, KCS, pila Belcredi, Alena 
Řezníčková, Radim Burian, Ivana Halvová, Tondach, Hrbatý hrozen, Hit rádio magic Brno, HZS Jmk, ŠVZ HZS ČR středisko Brno, MHJ, SDH: 
Hostěnice, Ochoz u Brna, Sokolnice, Zbýšov, Velatice, Bedřichovice, Policie ČR OO Šlapanice, Městská policie Šlapanice, ZZS Jmk, Těsnění 
Polanka, Restaurace Na náměstí, ICEC, Hudební škola Yamaha, pekárna Kulhánek a Drápal, EMS technik, nasihasici.cz, autoškola Euromo-
tor, mojedilna.cz, Aromatica CZ, Autocentrum Šlapanice, Luboš Uher, Jan Novotný, Martin Wanke, Unie šipkových organizací Jmk a konečně 
fotografové, kteří dodali do archivu hasičského sboru své výtvory z celého dne. Velký dík také patří všem soutěžícím, návštěvníkům a divákům, kteří 
obětovali svůj čas a přišli. 

www.hasici-slapanice.cz (foto: archiv MHJ HS Šlapanice) 

Co jste hasiči... – pokr. ze str. 9

Komise pro dopravu, bezpečnost a veřejný pořádek
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Dopravní hrátky pro předškolní děti

V květnu strážníci městské policie přichys-
tali pro děti malou autoškolu, kde malí ři-
diči museli projít technickými zkouškami, 
jízdami a testy, aby získali svůj první řidič-
ský průkaz. Akce probíhala na dopravním 
okruhu v areálu MŠ Zahrádka. Během tří 
dnů se jí zúčastnily obě šlapanické ma-
teřské školy a děti z miniškolky Maceška. 
Průkaz malého řidiče se pokusilo získat 
přes 200 dětí na odrážedlech, koloběž-
kách nebo na kole. Součástí akce byla 
názorná dopravně-bezpečnostní osvěta 
– používání helem, poznávání základních 
dopravních značek nebo seznámení se 
s  radarem či semaforem. Dopravní znač-
ky a semafor zapůjčila zdarma společnost 
SIGNEX spol. s.r.o. Velmi úspěšnou a ob-
líbenou akci tentokrát podpořila JM Au-
toškola a Jihomoravský kraj. Děti dostaly 
za absolvování malé autoškoly sladkosti, 
odměny a reklamní předměty od Besipu.

První pomoc pro prvňáčky
Takový název nese projekt Zdravotnické 
záchranné služby JmK a společnosti Zen-
tiva, který byl letos realizován i v prvních 
třídách ZŠ Šlapanice. Profesionální ško-
litel MUDr. Alexandr Jiráček učil děti, 
jak ošetřit a resuscitovat zraněného nebo 
komunikovat s  operátorem na tísňové 

lince. Výuka probíhala odlehčeně, zábav-
nou formou a  přinesla dětem seznámení 
s první pomocí.

Protidrogový preventivní program 
na ZŠ 

Zajímavou a  nenásilnou formou hry se 
žáci seznamovali s  nebezpečím užívání 
různých návykových látek během preven-
tivního programu Jak se nestát závislá-
kem. Odbornice ze Státního zdravotního 
ústavu přijely v  květnu do sedmých tříd 
ZŠ Šlapanice. Na stanovištích byli žáci 
vtaženi do panelových soutěžních her na 
téma kouření, návykové látky a  asertivní 
chování. Žáky hry zaujaly a snažili se vzá-
jemně spolupracovat na řešení různých 
modelových situací. Cílem výukového 
programu bylo seznámit žáky s  negativy 
spojenými s  užíváním návykových látek 
a s riziky vzniku závislostí.

Farmářské trhy

Na těch květnových měli občané možnost 
zakoupit čerstvou zeleninu, bylinky, sa-
zenice, čerstvé sýry, koření nebo výrobky 
z rakytníku. Trhy byly letos poprvé spoje-
ny s férovou snídaní, kdy účastníci mohli 
posnídat či ochutnat jídla z potravin fair-
trade. Férovou snídani, soutěže a  prodej 
výrobků fairtrade připravilo Muzeum Br-
něnska a organizace Na Zemi.

Darování krve 
Dobrovolní dárci krve ze Šlapanic se 
v rámci kampaně „Daruj krev se Zdravým 
městem“ sešli 10. 6. 2016 na Transfuzní 
stanici v  Brně. Letos v  úžasném počtu – 
35 dárců, z nichž 25 dávalo krev poprvé. 

Potěšující bylo množství mladých lidí, na 
které byla naše kampaň cílena zejména. 
Odměnou jim byl nejen dobrý pocit, ale 
i  dárková taška s  vínem, poukázkou do 
bazénu základní školy a reklamními před-
měty. Smyslem akce je zvýšení povědomí 
o  potřebě darovat krev, rozšířit registr 
dárců a zvýšit prestiž dárcovství. Protože 
akci považujeme za smysluplnou, zalo-
ženou na dobrovolnosti a  přispění dobré 
věci, těšíme se na vás a  další nové dárce 
zase příští rok. Všem děkujeme!

Vlaďka Dobiášová

Aktivity projektu Zdravé město a MA21

Jako každoročně, tak i letos nás čekají Šlapanické slavnosti. Ty letošní budou mít pořado-
vé číslo 84. Slavnosti jsou svátkem folkloru, tradic a zároveň příležitostí k setkání rodáků, 
jubilantů a přátel našeho města. Stává se však, že ti co se zde nenarodili, nebo nechodili do 
školy, nedostanou ofi ciální pozvánku od města, aby se zúčastnili všech pořádaných akcí 
a především pak sobotního setkání jubilantů s představiteli města. Přestože zde třeba žijí 
několik desetiletí, zákon o ochraně osobních údajů neumožňuje pro tento účel nahlížení do 
registru obyvatel. Proto vy všichni, narození v letech 1926, 1936, 1946, 1956 a 1966, jste 
srdečně zváni na společné setkání a fotografování, které se uskuteční v sobotu 13. srpna 
od 14.00 do 17.00 hodin na městském úřadě. Bližší podrobnosti budou zveřejněny na 
plakátech včetně přesných časů setkání jednotlivých ročníků.

redakce 

Oznámení letošním jubilantům
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„Čelní rodáci a mužové i ženy, 
Tak nazval 44. kapitolu učitel Blahoboj Uhlíř ve svém místopisném pokusu vlastivědném pro školu a dům z roku 1924. Útlý spisek nese 
název Šlapanice u Brna a v oné kapitole je uvedeno 87 jmen + jedno v dodatcích. Každá doba má na významné osobnosti jiná měřítka, 
a tak před více než 90 lety se do této kategorie řadili například posluchači lékařské fakulty nebo konzervatoře, dílenští mistři, vrchní 
montéři, strojní inženýři, vojáci z povolání, účetní, učitelé a profesoři a pochopitelně všichni lékaři, kněží a umělci. Z oněch 87 jmen 
v současnosti zmiňuje kniha Naše Šlapanice vydaná před 10 lety pouze šest jmen, a to učitele Josefa Jarolíma, historika Tomáše Kalinu, 
malíře krajináře Aloise Kalvodu, archeologa Josefa Stávka, misionáře Josefa Zemana a starostu a poslance Václava Zemana. Ostatní 
během devíti desetiletí upadli téměř v zapomnění.

Výše zmíněná kniha Naše Šlapanice za-
znamenává 26 jmen současných osobnos-
tí, které dosáhly prestiže v  profesním či 
osobním životě. Není ale možné na těchto 
stránkách přetisknout celé jejich medai-
lonky, tak tedy jen pro stručné připome-
nutí: sochař Jaromír Blažek (1950–2011), 
akademický malíř a grafi k Zdeněk Dvořá-
ček (1929–1988), pěstitel a šlechtitel chry-
zantém Jan Dvořák (1924–2006), MVDr. 
Antonín Fišer (1934), novátor František 
Hamr (1911–1980), akademický sochař 
Stanislav Hanzl (1919–2011), účastník 
zahraničního odboje za 2. světové války 
Klement Hlásenský (1916–1996), malíř 
a  básník Arnošt Chalupa (1925–2013), 
učitel a  zakladatel mnoha šlapanických 
spolků Josef Jarolím (1856–1940), profe-
sor a historik Tomáš Kalina (1874–1956), 
malíř krajinář Alois Kalvoda (1875–1934), 
akademický sochař Antonín Kalvoda 
(1907–1974), pedagog JAMU Josef Klíč 
(1976), divadelní režisér a poslanec ČNR 
Cyril Kuklínek (1915–1990), historik a et-
nograf Ludvík Kunz (1914–2005), mistr 

sportu Karel Láznička (1928–2010), fi lmo-
vý režisér Antonín Moskalyk (1930–2006), 
archeolog Josef Stávek (1874–1938), fi l-
mový a  divadelní herec Antonín Streit 
(1908–1994), fi lmová a divadelní herečka 
Libuše Šafránková (1953), historik a spi-
sovatel Vladimír Ustohal (1938–2005), 
dirigent a  hudební pedagog Alois Veselý 
(1928–1996), regionální historik Emanuel 
Vlček (1911–2005), vysokoškolský peda-
gog MVDr. Jaroslav Zeman, kněz a misi-
onář Josef Zeman (1898–1952) a starosta 
obce a  poslanec Moravského zemského 
sněmu Václav Zeman (1849–1920). 

Webové stránky města ještě tento seznam 
doplňují o hudebníka a skladatele Jarosla-
va Kotulana (1937), trvale žijícího ve Švý-
carsku, a  pedagoga JAMU a  zakladatele 
Kantilény Ivana Sedláčka (1932). V  po-
listopadové době se dostalo třem z  těch-
to osobností udělení čestného občanství 
města Šlapanice. Roku 2008 Karlu Láz-
ničkovi u příležitosti jeho 80. narozenin za 
celoživotní zásluhy o rozvoj sportu a pre-

zentaci našeho města, roku 2009 Stanisla-
vu Hanzlovi u příležitosti 90. narozenin za 
celoživotní přínos v  oblasti umění a  sou-
náležitost s rodným městem a v roce 2012 
Ivanu Sedláčkovi u příležitosti 80. naroze-
nin za celoživotní práci s mládeží a celko-
vý přínos v oblasti kultury. 

Během příštích desetiletí jistě mnohé ze 
současných osobností potká stejný osud 
jako ty, které v roce 1924 zaznamenal učitel 
Uhlíř. Bylo by proto dobré vytipovat další 
osoby, neboť od vydání knihy Naše Šlapa-
nice uplynulo deset let. Není jednoduché 
najít vhodný klíč k  určení, kdo si zaslouží 
označení významná osobnost města a kdo 
ne. Jistě to není na rozhodnutí jednotlivců; 
k takovému závěru musí dospět určitá sku-
pina lidí. U žijících by k tomu měla dát sou-
hlas dotyčná osoba, u zemřelých pak někdo 
z  pozůstalých. Nejdůležitější je pak nejen 
návrh jména, ale také zajištění podstatných 
informací jak z osobního, tak profesního ži-
vota dotyčné osoby.

 Josef Kopecký

Dnešní číslo Šlapanického zpravodaje je věnováno osobnostem. V knize Naše Šlapanice a na webu města je uvedeno necelých třicet osob-
ností, které mají nebo měly vztah k našemu městu. Tento soupis byl ale učiněn před deseti lety, a proto by bylo vhodné jej doplnit a ak-
tualizovat. V tomto článku je uvedeno několik jmen, která byla navržena Komisí pro informace a média a redakcí ŠZ. Jsou zde uvedeny 
pouze základní informace, které by v případě zveřejnění na webu města musely být doplněny a odsouhlaseny dotyčnou osobou. Některým 
z dalších navržených jsou věnovány samostatné články, a pokud by někdo ze čtenářů měl tip na další, může sdělit její jméno redakci ŠZ. 

Jan Doležal (1931)
K jeho velkým zálibám patří letectví a vše 
s  ním spjaté. V  roce 1946 se stal členem 
plachtařského oddílu v Brně-Medlánkách 
a  v  plachtění dosáhl výkonnosti „stříbr-
né C“. Na svém kontě má také několik se-
skoků padákem. Jeho dům zdobí množství 
modelů letadel, lodí, automobilů a objektů 
ze dřeva, kovu papíru i plastu. Je členem 
Aeroklubu Brno, ČSL obce legionářské, 
Klubu přátel RAF a  aktivně se podílí na 
šíření odkazu druhého zahraničního od-

boje. Svaz letců ČR, v jehož řadách rovněž 
působí, mu na svém pátém sjezdu v  Pra-
ze v  roce 2006 udělil Zlatou medaili za 
zásluhy. V místě bydliště pak léta aktivně 
pracoval ve výboru Sboru dobrovolných 
hasičů, také ve Vlastivědném kroužku 
a Orelské jednotě.

Ferdinand Duchoň (1938)
S  cyklistikou začal v  padesátých letech 
a osmkrát překonal český rekord ve stíha-
cím závodě jednotlivců na čtyři kilometry. 

Za svoji kariéru získal deset titulů mistra 
republiky a na olympijských hrách v Římě 
skončil sedmý. V  roce 1964 mu tehdejší 
režim neumožnil účast na olympijských 
hrách v  Tokiu, a  když se k  tomu později 
přidalo propuštění z Dukly z důvodu emi-
grace jeho sestry a následné odebrání ces-
tovních dokladů, rozhodl se také odejít do 
zahraničí. To se mu podařilo během Praž-
ského jara. Nejprve se dostal do Vídně, 
později žil ve Švédsku a do vlasti se vrátil 
až po sametové revoluci. Usadil se spolu 

kteří si o Šlapanice získali zásluhy“

Osobnosti, které v knize ani na webu města nenajdete
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s manželkou ve Šlapanicích, kde, jak zjis-
til, má jeho rod své kořeny.

Doc. MVDr. Ladislav Groch, CSc. 
(1928–2016)
Vysokoškolský profesor, pracoval jako 
přednosta ústavu patologické morfologie 
fakulty Všeobecného veterinárního lékař-
ství VŠ v Brně. Byl držitelem ceny Matice 
české za vysokoškolskou učebnici a  ceny 
Státního zemědělského nakladatelství za 
knihu Atlas veterinární patologie. Autor 
řady vědeckých prací z oblasti veterinární-
ho lékařství, diagnostiky a patologie. 

MUDr. Ladislav Groch Ph.D. (1954)
Vystudoval Lékařskou fakultu Masary-
kovy univerzity v Brně v oboru interní lé-
kařství a kardiologie. Pracuje na I. interní 
kardioangiologické klinice FN u sv. Anny 
v Brně jako zástupce přednosty pro léčeb-
ně preventivní péči. Je autorem či spolu-
autorem více jak stovky odborných článků 
a publikací.

Mgr. Art. Petr Hloušek (1972)
Absolvent Střední školy uměleckých ře-
mesel v Brně, obor užitá grafi ka, a Vyso-
ké školy výtvarných umění v  Bratislavě, 
obor ilustrace a  knižní grafi ka. Od roku 
2005 spolupracuje s  Městským divadlem 
v  Brně. K  jeho scénografi ckým počinům 
patří divadelní inscenace Mary Poppins, 
Kráska a  zvíře, nebo představení Popel-
ka na ledě. V New Yorku realizoval scénu 
a  projekce pro nezávislý muzikál Revo-
lution in Elbow a  za světelný design pro 
Městské divadlo v Reykjavíku získal oce-
nění Gríman (cena islandského divadla) 
za představení Podivný případ se psem. 
Je členem také Šlapanického ochotnické-
ho divadla, zpěvákem a baskytaristou hu-
dební skupiny uBer!, kde je autorem jejího 
většinového repertoáru. 

Otakar Horáček (1920–2007)
Od konce 40. let minulého století se da-
tovala jeho spolupráce s  místním, teh-
dy Vlastivědným muzeem, kde zastával 
funkci zapisovatele a  jednatele muzejní 
rady. Ve veřejném životě pak byl dlouhole-
tým členem Kulturní komise MěÚ, Česko-
slovenské strany lidové, Orelské jednoty, 
Spolku a později Kroužku Náš domov, Pě-
veckého sdružení Šlapanice, Chrámového 
pěveckého sboru, Vlastivědného kroužku 
a  stál také při obnově Spolku pro posta-
vení orlovny. Aktivně se účastnil přípravy 
a průběhu Šlapanických slavností. O dění 
ve městě si vedl zápisky, které pak uplatnil 

v  místních tiskovinách, a  podařilo se mu 
také nashromáždit mnoho dokumentů 
z historie našeho města.

Ing. Jan Karásek (1927–2010)
Původním povoláním stavební inženýr, 
směr konstrukční a  dopravní, vědecko-
výzkumný pracovník. Jeho celoživotní 
zálibou byla fi latelie. V  roce 1960 se stal 
členem komise znalců, od roku 1989 před-
sedou Komise fi latelistických expertů 
a znalců a rok nato také předsedou Svazu 
českých fi latelistů. Pravidelně se zúčast-
ňoval mezinárodních výstav poštovních 
známek nejen jako vystavovatel, ale i  jako 
přednášející. Byl držitelem mnoha ocenění: 
Siegrova medaile za literaturu, Hunzikero-
va medaile, Medaile Světové fi latelistické 
federace FIP za badatelskou práci. Autor 
více jak 800 článků v odborném čs. i zahra-
ničním tisku a autor, či spoluautor odborné 
fi latelistické literatury. Byl světově uznáva-
ným znalcem českých a československých 
známek, bez jehož potvrzení se žádná naše 
vzácnější známka neprodala. 

Ing. arch. Jaroslav Klaška (1962)
Po studiích na VUT Brno, fakultě archi-
tektury, nastoupil v  Brnoprojektu jako 
samostatný projektant. Poté působil na 
stavebním úřadě MěÚ Šlapanice jako sa-
mostatný referent a  zástupce vedoucího 
stavebního úřadu. Následně byl zaměst-
nán v  Brněnských vodárnách a  kanali-
zacích jako vedoucí oddělení správy ne-
movitostí. V roce 2002 byl poprvé zvolen 
zastupitelem města Šlapanice. V  roce 
2006 byl zvolen starostou města Šlapani-
ce a tuto funkci obhájil v následujícím vo-
lebním období do roku 2014. V roce 2013 
byl v předčasných parlamentních volbách 
zvolen poslancem Parlamentu ČR za 
KDU-ČSL. V  této funkci působí dodnes. 
Jako poslanec je současně místopřed-
sedou poslaneckého klubu KDU-ČSL, 
místopředsedou Rozpočtového výboru, 
členem Hospodářského výboru, místo-
předsedou podvýboru pro dopravu a mís-
topředsedou výboru pro bankovnictví, 
pojišťovnictví a fi nanční trhy. Jako politik 
hájí sociálně-tržní hospodářství a zastává 
proticyklické působení státního rozpočtu.

Prof. MUDr. Dalibor Pacík CSc. (1955)
Absolvent lékařské fakulty Masarykovy 
univerzity v Brně. V současné době půso-
bí jako přednosta Urologické kliniky FN 
Brno a profesor Lékařské fakulty Masary-
kovy univerzity. Je členem České urologic-
ké společnosti, České onkologické společ-
nosti, Americké urologické společnosti, 

Evropské urologické společnosti, Světové 
urologické společnosti a  Světové endou-
rologické společnosti. Za odbornou publi-
kační činnost mu bylo uděleno několik cen 
České urologické společnosti za nejlepší 
publikaci roku a  Cena Jihomoravského 
kraje za rok 2009. 

Doc. Ing. Jaroslav Rektořík, CSc. (1937)
Proděkan pro strategii a rozvoj Ekonomic-
ko-správní fakulty Masarykovy univerzity 
v  Brně, specializující se na veřejnou eko-
nomiku a  správu. Gestor celoživotního 
vzdělávání zaměstnanců správy a logistiky 
Vězeňské služby ČR a spoluautor akredito-
vaného vzdělávacího programu vedoucích 
úředníků územních samosprávných celků. 
Autor řady publikací s  tematikou problé-
mových okruhů veřejné správy, odvětví ve-
řejného sektoru a neziskových organizací. 
V místě bydliště se od mládí věnoval ochot-
nickému divadlu a v současné době je jeho 
emeritním ředitelem.

Ing. Oldřich Sedlák (1923–2016)
První porevoluční starosta města, více v sa-
mostatném článku na str. 19.

Prof. MUDr. Jaroslav Štěrba, Ph.D. 
(1962)
Po studiích na Lékařské fakultě Masary-
kovy univerzity v  Brně působil v  Ostravě 
jako sekundární lékař, později jako ordi-
nář pro dětskou onkologii. V  roce 1995 
odejel do Kuvajtu, kde vybudoval oddělení 
dětské onkologie. Do České republiky se 
vrátil v roce 1997, přijal místo odborného 
asistenta Masarykovy univerzity a  o  rok 
později se stal vedoucím lékařem Odděle-
ní dětské onkologie FN v Brně. Po krátké 
době se stal primářem oddělení a od roku 
2003 je přednostou Kliniky dětské onkolo-
gie FN Brno. Je také proděkanem Lékař-
ské fakulty Masarykovy univerzity, auto-
rem více než stovky odborných publikací 
a přednáší na odborných konferencích po 
celém světě.

Prof. MUDr. Karel Zeman CSc. (1937)
Emeritní profesor Lékařské fakulty Ma-
sarykovy univerzity v Brně, světově uzná-
vaný kardiolog a  autor řady významných 
publikací a  výzkumných zpráv z  oblasti 
kardiologie, uveřejněných doma i v zahra-
ničí. V roce 1975 mu byla udělena cena za 
publikaci Vyšetřování atrioventrikulární-
ho převodního srdečního systému síňovou 
stimulací. Působil ve Fakultní nemocnici 
u sv. Anny v Brně a o svých zkušenostech 
přednášel na kongresech ve Vídni, Milánu 
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a  Stockholmu. Je čestným členem České 
kardiologické společnosti.

Prof. Ing. Ladislav Zeman CSc., dr. h. c. 
(1947)
Akademický pracovník Mendelovy uni-
verzity v Brně. Pracoval jako vědecký pra-
covník v oboru výživy zvířat ve Výzkum-
ném ústavu výživy zvířat v  Pohořelicích, 

nyní jako vysokoškolský profesor vyučuje 
předměty související s výživou zvířat a člo-
věka. Jako akademický pracovník působil 
ve funkci člena univerzitního senátu, po-
sléze proděkana pro rozvoj fakulty a  pro 
spolupráci se zahraničím. Byl také prorek-
torem pro vědu a výzkum a děkanem Ag-
ronomické fakulty. V roce 2014 mu rektor 
SPU Nitra udělil čestný doktorát. 

Jak bylo uvedeno v  úvodu článku, tento 
seznam není uzavřen a máte možnost na-
vrhnout jeho doplnění. Už po dokončení 
tohoto článku přišly další dva návrhy, ale 
vzhledem k uzávěrce už nemohly být zařa-
zeny do tohoto čísla.

Z veřejně dostupných zdrojů zpracoval
Josef Kopecký 

Rok narození: 1986
Místo narození: Šlapanice
Pozice:  Project leader ve švédské 

centrále společnosti IKEA
Žije:  Älmhult

(Švédsko, 8 955 obyvatel)
1167 kilometrů, to je vzdálenost mezi Šlapa-
nicemi a  švédským Älmhultem, vzdálenost, 
kterou se Iveta rozhodla překonat, aby se 
zúčastnila výběrového řízení. Nakonec vy-
hrála a stala se project leaderem v centrále 
společnosti IKEA. Když před deseti lety 
nastupovala do brněnské pobočky jako dopl-
ňovačka zboží do regálů a u toho studovala 
vysokou školu, ani ve snu si nepředstavova-
la, že jednou bude navrhovat výstavu sorti-
mentu v samém srdci IKEA, která bude pří-
kladem a inspirací všem obchodním domům 
a  zaměstnancům dětské IKEA po celém 
světě. Ivetin příběh je ukázkou toho, kam se 
člověk může dostat vlastní pílí, ctižádostí 
a tvrdou dřinou. 

Iveto, v současnosti pracuješ na 
pozici project leadera, můžeš nám 
tuhle pozici trochu přiblížit? Co je tvoji 
hlavní pracovní náplní? 
V IKEA of Sweden máme za úkol vyvíjet 
sortiment a  strategie pro celý svět. Moje 
oddělení má na starosti tento sortiment 
ukázat všem vedoucím pracovníkům, 
kteří rozhodují o  sortimentu a  prodeji ve 
všech 387 obchodních domech. Mojí zod-
povědností spolu s  týmem dekoratérů, 
konstrukčních techniků a  komunikátorů 
je vytvořit výstavu sortimentu pro ná-
vštěvníky ze 48 zemí světa. Tuto výstavu 
ročně shlédne kolem 20 tisíc lidí; je to jedi-
ná příležitost, jak vidět celý sortiment na 
jednom místě. Zde se návštěvníci dovědí, 
jaké výrobky se budou prodávat, jaké jsou 
jejich ceny a výhody a také, jak je zákazní-
kům správně sdělit. Velký důraz klademe 
na novinky, protože je to jediná příležitost, 

jak můžeme všem 175 tisícům zaměstnan-
ců přiblížit sortiment na příští rok. Když 
začínáme, je to v podstatě úplně prázdná 
obrovská místnost, kde se snažíme co nej-
jednodušeji vytvořit výstavu sortimentu 
dětského oddělení, jehož strukturu poté 
doporučujeme k  zavedení všem obchod-
ním domům. 

Když jsi začínala jako brigádnice, 
tak tě asi nenapadlo, kam to jednou 
dotáhneš. Můžeš nám popsat, jak 
ses k této pozici propracovala? 
Začínala jsem v roce 2006 jako doplňovač-
ka zboží a společnost IKEA jsem si zamilo-
vala od první chvíle. K práci jsem se dostala 
úplnou náhodou; po jazykové škole jsem 
chtěla odjet jako au-pair do Anglie, vše bylo 
vyřízené, ale shodou okolností jsem dosta-
la nabídku z obchodního domu IKEA Brno, 
kde hledali brigádníky. Neváhala jsem ani 
chvíli. Vůbec jsem nepočítala s tím, že se ve 
společnosti někam vypracuji, i  když jsem 
si to samozřejmě velmi přála, a proto jsem 
ráda obětovala celé prázdniny a  byla neu-
stále v  práci; doplňovala jsem zboží nebo 
byla na prodejní ploše se zákazníky jako 
prodavačka. Asi i proto se mi po čase po-
dařilo získat smlouvu na plný úvazek, ale 
tentokrát už v  oddělení logistiky. Po roce 
jsem se stala vedoucí prodejního oddělení 
osvětlení a potřeb pro domácnost a za další 
rok jsem vedla oddělení textilu, ke kterému 
jsem později dostala oddělení ložnic, což 

jsou dvě z  největších oddělení obchodní-
ho domu IKEA Brno. Odpovídala jsem za 
několik velkých přestaveb a  projektů, na 
kterých jsem zdokonalovala svoje znalos-
ti a učila se z chyb. Byla jsem zodpovědná 
za tým 30 zaměstnanců, ať už kmenových 
nebo fl exibilních.

A jak ses dostala do Švédska?
Bylo to díky mému současnému příteli; 
potkali jsme se v  IKEA Brno, ale to jsem 
netušila, že on už třináct let žije a pracuje 
ve Švédsku, a  protože jsem s  ním chtěla 
trávit čas, tak jsem si řekla, že bych měla 
zkusit štěstí v srdci IKEA. První krok bylo 
poslání životopisu. Z celkových 500 ucha-
zečů nás dvanáct pozvali na dvoudenní 
výběrové řízení formou assessment cent-
ra, které probíhalo ve Švédsku v angličtině 
a bylo opravdu velmi náročné, ale zpětně 
si této zkušenosti cením.

A jak ses cítila, když tě vybrali? 
Byla jsem samozřejmě ráda, ale zároveň 
jsem měla velmi smíšené pocity, protože 
jsem po devíti letech opouštěla rodinu, 
práci a kamarády, které mám ráda. A také 
jsem z  toho samozřejmě byla ze začátku 
vystrašená, přeci jen jsem holka, která 
celý život žila ve Šlapanicích, a  najednou 
se mi otevřel svět. Ale bez svých rodičů, 
kteří mě vždy podporovali, zkušeností 
z brněnské IKEA, za které jsem moc vděč-
ná, a bez podpory kamarádů a kolegů bych 
to nedokázala. Se svými bývalými kolegy 
jsem pořád v kontaktu, píšeme si přes so-
ciální sítě, často za námi jezdí na návště-
vu. Ale jedno vím jistě: bez svého přítele, 
který mi tady moc pomáhá, bych se k to-
muto kroku neodhodlala.

Máš cíl, kam až by ses chtěla pra-
covně dostat? 
Ráda bych se jednou vrátila v  rámci fi rmy 
zpět do ČR, například jako sales manažerka,

Iveta Konečná
Ve Švédsku je život klidnější
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protože mám ráda práci se zákazníky 
a  s  lidmi v  obchodním domě, kterých si 
moc vážím, protože jejich odpovědnost je 
veliká a práce mnohdy náročná. Samozřej-
mě si uvědomuji, že to je ještě dlouhá cesta, 
protože obchodní domy jsou u nás jen čty-
ři, a šikovných a zkušených lidí je ve fi rmě 
hodně. Každopádně bych si to moc přála.

Bylo těžké dostat se do švédské 
firmy na manažerskou pozici jako 
cizinka z jiné země?
Tohle vůbec nehrálo roli, nás je na cent-
rále 1 200 zaměstnanců, 51 národností. 
Spíš naopak, všichni se mi snažili pomoct, 
abych se cítila dobře a rychle se adaptovala. 

Co tě na tvé práci nejvíce baví?
Kontakt s  lidmi, kteří jsou velmi různo-
rodí. Když jsem pracovala v Brně, tak mě 
velmi bavilo pracovat v  týmu, být v  kon-
taktu se zákazníky, pomáhat prodavačům 
v jejich rozvoji, vést je a trávit s nimi čas na 
prodejní ploše, protože jsem následně vi-
děla, jak se zlepšují a rozvíjejí. Zde mě nej-
více baví pracovat v  týmu a  být svědkem 
vývoje sortimentu a podílet se na něm.

Udržuje se ve Švédsku kolektiv i mimo 
práci, tak jak bývá obvyklé v ČR, nebo 
si spíš každý jede po svém? 
U Švédů chvíli trvá, než se s vámi spřátelí; 
jejich hlavním zájmem je rodina a velmi si 
chrání svoje soukromí, ale pokud zjistí, že 
vám mohou důvěřovat, tak je z  toho přá-
telství na celý život.

Co bys doporučila ostatním, kteří by 
chtěli zkusit podobnou práci v za-
hraničí, ale mají obavy?
Nejdůležitější je vytrvat a  jít si za svým, 
a když se něco napoprvé nepovede nebo vás 
odmítnou, tak to zkoušet znovu a znovu.

Byl to velký skok, ze Šlapanic až do 
Švédska?
Ten skok byl obrovský, jednak protože 
Švédsko je úplně jiná kultura než ta naše 
a  také proto, že je pro mě moc důležitá 
moje rodina, přátelé a  domov a  v  nepo-
slední řadě je zde jazyková bariéra. I když 
mezi sebou mluvíme anglicky, pokud je 
více Švédů pohromadě, automaticky mlu-
ví švédsky, což nedělají schválně, jen je to 
pro ně přirozené. Mne to motivuje k tomu, 
abych se naučila švédštinu; zatím mám jen 
základní znalosti. 

Ve Švédsku žiješ již déle než rok, 
můžeš porovnat, v čem je od České 
republiky odlišné, tedy kromě počasí? 
Počasí není tak odlišné, jak si spousta lidí 
myslí, především proto, že Älmhult se na-
chází na jihu. Už v květnu se tu dalo kou-
pat v moři, které je sice chladné, ale Švédi 
jsou otužilí. Co mě asi nejvíce překvapilo, 
byl jejich sociální systém, který je napros-
to odlišný od toho našeho. Švédi mají ot-
covskou dovolenou, kterou si může každý 
muž vybrat a  být dva měsíce doma bez 
možnosti převedení na matku, a  matka, 
když jde na mateřskou, dostává rok takřka 
celý plat. A také proto, že bydlení a veške-
ré náklady na živobytí jsou mnohem nižší 
a dostupnější. Prostředí Švédska mnohem 
více přeje rodinám s  dětmi. I  proto jsou 
tam lidé velmi klidní a pohodoví, protože 
jsou v  podstatě fi nančně zajištění; není 
tam takový stres a nervozita jako v ČR.

Liší se pracovní nasazení Čechů 
a Švédů?
Rozdíl je hlavně v  tom, že ve Švédsku je 
uvolněnější atmosféra, lidé nejsou tolik 
v napětí kvůli fi nanční situaci a nikdo ni-
koho zbytečně nestresuje. Vědí, že člověk 
pod stresem velmi často chybuje. Celkově 

je tam život klidnější. Rozdíl je také v tom, 
že se podporuje, aby každý vyjádřil svůj 
názor. V ČR jsem byla zvyklá, že nadříze-
ný určil směr bez další diskuse; tady má 
možnost se vyjádřit každý, což ale vždy 
není úplně efektivní.

Co ti ve Švédsku nejvíc chybí z do-
mova? 
Především rodiče, protože v nich mám ve-
likou oporu a vím, že za mnou stojí a fandí 
mi, a samozřejmě kamarádi, protože jsem 
společenský člověk a  mám kolem sebe 
ráda milé a  pozitivní lidi. Dnes je to sice 
jednodušší v tom, že se dá kontakt udržo-
vat přes sociální sítě, ale pořád je tam ta 
vzdálenost mezi vámi. 

Uvařila jsi už švédským přátelům 
nějaké typicky české jídlo? 
To je docela problém, protože spoustu 
našich surovin nemají, třeba polohrubou 
mouku, ale tu jsem si dovezla z domu a pak 
jim upekla bábovku, která jim chutnala. 

Co ty a švédská kuchyně?
Ta mi popravdě moc neučarovala, ve všem 
včetně chleba je příliš mnoho cukru. Jed-
nou jsem se s  chutí pustila do červeného 
zelí v domnění, že to bude dobrota jako od 
maminky, a k mému překvapení mi mezi 
zuby křoupal cukr.

Stihla jsi už poznat krásy Švédska?
Snažíme se s  přítelem hodně cestovat; 
když máme volno, skoro pokaždé někam 
vyrážíme. Klidně jenom sbalíme spacáky, 
spíme v autě, vaříme na vařiči a poznává-
me krásnou, člověkem takřka nedotčenou 
přírodu Švédska. 

Jakub Mikšovský

Kateřina Migdauová

Mistryně světa juniorek ve freestylu (rodeu) na divoké vodě Kateři-
na Migdauová se narodila v roce 1985. Na vodu jezdila od malička 
s rodiči a během školních let navštěvovala brněnský dětský oddíl. Je 
odchovankyní brněnského oddílu Racek. V roce 2001 se stala člen-
kou prvního českého rodeového týmu – Vodák sport team – a  její 
výkonnostní růst byl téměř raketový. V roce 2002 se stala vítězkou 
CNAWR rodeo tour a jako juniorka se stala nejlepší českou jezdkyní 
mezi ženami. V květnu roku 2003 na světovém šampionátu v Grazu 
se dokázala tato pro svět zatím neznámá česká závodnice na své Py-
raňce SUB7 umístit na prvním místě v kategorii juniorek. Po tomto 

Na kajaku se dostanete tam, kam byste se normálně nedostali
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Rozhovor s Kateřinou Migdauovou – pokr. ze str. 15

úspěchu získala sponzory a mohla se věnovat tomuto sportu dále a na vyšší úrovni. V seniorské kategorii závodila až do roku 2011 a podařilo 
se jí získat stříbrnou medaili z mistrovství Evropy. Kromě freestylu závodila také v extrémním sjezdu.

Jak jste se k freestylu na divoké vodě dostala? 
Začala jsem freestyle zkoušet s kamarády při sjíždění řek a ná-
sledně jsem začala trénovat. Kvůli sportu jsem také šla na vyso-
kou školu do Prahy, kde jsou lepší podmínky a slalomový kanál

Můžete nám popsat, co vlastně je rodeo na divoké 
vodě a jak se liší od klasického sjezdu? 
Ve freestylu se jezdí 45sekundové jízdy v jedné vlně (válci) a zá-
vodník musí udělat co nejvíce nejrůznějších a nejtěžších fi gur, od 
různých otoček až po salta ve vzduchu a jejich kombinace. Také 
jsem se věnovala sjezdu na divoké vodě. Takže s partou kamarádů 
jsem jezdila extrémní sjezdy známých i méně známých řek v Ev-
ropě. V této disciplíně se také závodí. Jezdí se na čas s povinnými 
průjezdy nebo také kajak cross (obdoba snowboard crossu).

Jsou v ČR podmínky, aby se rodeu mohl někdo věnovat 
profesionálně? 
V podstatě moc ne. Několik málo kamarádů z ČR a SR se tomu-
to stylu věnuje, ale většinou si ještě přivydělává učením jízdy na 
kajaku atd.

Je tenhle sport finančně nákladný?
Nákladné je hlavně cestovaní za vhodnými podmínkami. Samot-
né vybavení na jednu disciplínu stojí do 60 tisíc.

Co se Vám honí hlavou během závodu, býváte nervózní? 
Poslední tři roky už nezávodím z  časových a  osobních důvodů. 
Ale sem tam se svezu jen tak pro radost. Každopádně nervózní 
jsem určitě bývala. Někdy jsem se i bála, ale vždy v mezích normy. 
Jinak bych takový sport vůbec nemohla dělat. Důležité je jezdit 
na kajaku s partou lidí, které znáte a kteří by se vás vždy pokusili 
zachránit. Také jezdím pouze ty místa a řeky, kde jsem si sama 
sebou jistá. 

Proč jste ukončila kariéru tak brzy?
Když jsem si našla práci, nestíhala jsem tolik trénovat a nemohla 
jsem si dovolit brát dovolenou, zrovna když taje sníh a teče voda. 
Na kajaku jsem jezdila dlouho a pro radost budu jezdit dál. Na ka-
jaku se totiž dostanete do míst, kam byste se normálně vůbec ne-
dostali, a to je na tom asi to nejlepší a ani u toho nemusíte závodit.

Jakub Mikšovský

Na letošním mistrovství Evropy v headisu, které se odehrálo v Kostnici, dosáhl Pavel Stejskal historického úspěchu, když po nervy drásajícím 
souboji získal bronzovou medaili a dokázal se tak v tomhle novém sportu prosadit mezi evropskou špičku. Nyní na Pavla čeká nová výzva 
v podobě mistrovství světa, které se odehraje v Kaiserslautern, německém městě, kde výraznou českou sportovní stopu zanechali čeští fotba-
listé Miroslav Kadlec a Vratislav Lokvenc. Necháme se překvapit a možná se po turnaji budou němečtí fandové učit jméno dalšího českého 
sportovce, který v jejich městě dosáhl úspěchu. 

Pavle, byl jsi 3. na mistrovství Evropy, takový výsledek 
jsi asi nečekal, s jakým cílem jsi do Kostnice odjížděl?
Na každý turnaj musíš jet s tím, že ho chceš vyhrát, protože když 
tam pojedeš s tím, že budeš poslední, tak to nemá smysl. Ale po 
loňské zkušenosti, kdy jsem skončil na osmém místě, jsem věděl, 
že to bude velmi těžké, protože kluci z  Německa jsou bohužel 
oproti zbytku světa někde jinde a  jsou prakticky neporazitelní. 
Proto beru třetí místo jako obrovský úspěch, a to nejen pro mě, 
ale pro celý český headis. 

V čem jsou Němci tak výjimeční?
Jednak headis hrají už několik let a taky je obrovský rozdíl mezi 
tréninky. Už jenom to, že spolu trénují nejlepší s  nejlepšími, 
a  tím se automaticky neustále zlepšují. U  nás je ta tréninková 

základna oproti Německu velmi malá, a je tak i těžší se zlepšo-
vat a posouvat dál.

Byl jsi nervózní? Co se v tobě odehrávalo před posled-
ním podáním? 
Když budu upřímný, tak musím říct, že si to vůbec nepamatu-
ju, nebýt videa, tak ani nevím, jak to dopadlo. (smích) Zápasů 
na turnaji sice nebylo moc, ale každý z nich byl velmi vyrovnaný 
a náročný, takže před tím posledním jsem toho už měl plný kecky. 
Soupeř ze Švýcarska byl velmi kvalitní, ale já si řekl, že nemám 
co ztratit, a šel jsem do toho naplno. Před koncem zápasu se člo-
věk dostane do takového stavu, že nic jiného nevnímá a jenom se 
soustředí na hru, protože tam rozhodují opravdu milimetry. Já se 
soustředil pouze na míček a soupeře, okolí ani to, o jak důležitý 

Pavel Stejskal 
Do každého zápasu jdu s tím, že ho chci vyhrát
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zápas se jedná, jsem vůbec nevnímal. Ten tlak a euforie, které se 
ze mě uvolnilo po vítězném míčku, byly nepopsatelné.

Býváš před zápasy nervózní?
Nějaká nervozita tam vždycky je, což je dobře, protože kdybych do 
zápasu šel s tím, že to mám jistý, tak bych nemohl uspět. Ale ze zku-
šenosti vím, že přehnaná nervozita také není dobrá, protože pak se 
bojíš jít do hry naplno. Do každého zápasu jdu hlavně s respektem 
k soupeři, což je důležité a na našem sportu to krásné, že se všichni 
mezi sebou respektujeme, nehledě na to, kdo je lepší nebo horší.

Jak ses vlastně dostal k headisu, přeci jen je to u nás 
ještě poměrně neznámý sport?
S  Alešem Karáskem, který je předsedou headisu pro ČR a  Slo-
vensko, se znám ze Šlapanic, a když tady začal organizovat první 
turnaje, tak jsem se jako zvědavej kluk přihlásil, a  jelikož se mi 
od začátku dařilo, už jsem u headisu zůstal a věnuji se mu doteď.

Dělal jsi předtím i jiné sporty na vyšší úrovni? 
Sportoval jsem prakticky odmalička, začínal jsem s basketem, ale 
protože jsem moc nevyrostl, tak jsem poté přešel na fotbal, který 
jsem hrál za Šlapanice, a to od žáčků až po chlapy. Ke sportu mám 
celkově blízko, nebaví mě doma sedět na zadku a raději se hýbu.

Proč si myslíš, že jsi v headisu tak dobrý, jaké jsou 
tvoje přednosti? 
Neřekl bych, že mám nějakou extra dovednost, díky které bych vy-
hrával, snad jen to, že jsem v zápasech trochu psychicky odolnější 
než ostatní i možná díky zkušenostem ze zápasů s top světovými 
hráči. Spousta hráčů mě už několikrát měla možnost porazit, ale 
pak to neustáli v hlavě a prohráli. Pomohlo samozřejmě kolikrát 
taky to štěstíčko, které je v  tomto sportu velice důležité. Trenér 
Luďa Boháček nám říká, ať pořád hraješ svoji hru; že i když po-
kazíš tři míčky, tak to nevadí a  nesmíš se tím nechat rozhodit, 
protože na to máš. Spousta hráčů pokazí dva míčky, odstoupí od 
své hry a začnou kazit ještě víc. 

Jak často trénuješ? 
Trénujeme 3× týdně ve Šlapanicích v  tělocvičně, teď nás začíná 
chodit víc a  úroveň se zvedá, protože trénujeme všichni dohro-
mady, takže začátečníci se rychle zlepšují. Už k  tomu také při-
stupujeme zodpovědněji, není to jako dřív, kdy jsme si šli zahrát 
a udělat žízeň na pivo. Chtěl bych ale trénovat častěji a  láká mě 
zkusit si tréninky s Němci. 

V ČR jsi jasná jednička, není to trochu na škodu, že se 
nemůžeš pravidelně měřit s hráči na stejné úrovni?
Sice se mi poslední rok docela dařilo vyhrávat turnaje, ale neřekl 
bych, že jsem jasná česká jednička. Je nás více kluků na stejné 
úrovni. Na turnaje do Německa, kde startují ti nejlepší, by se dalo 
jezdit, jsou tam v podstatě každý měsíc, ale je to bohužel velmi 
nákladné. A tím, že je headis čistě amatérský sport, tak se vynalo-
žené fi nance nedají získat zpět, nejsou tam peněžní ceny za výhru 
na turnajích, jak je to v jiných sportech. Je to škoda, protože by 
nás to určitě posunulo dál, kdybychom se mohli pravidelně po-
rovnávat s těmi nejlepšími. 

Máš nějaký sportovní vzor?
Vyloženě vzor nemám, myslím si, že každý, kdo sportuje, by se 
měl zaměřit především na sebe a svůj tým, i když jsou samozřej-
mě sportovci, ke kterým nejde nevzhlížet, jako třeba Jarda Jágr. 
U něj si občas třeba říkám, jak by s  tou svoji kšticí hrál headis. 
(smích)

Myslíš, že bys ho porazil?
Asi jo, ale bylo by to vyrovnaný na tři sety. (smích) 

Jaké máš zájmy mimo sport?
Literatura, křížovky a televizní soutěže. (smích) Dobře, teď váž-
ně, jako každý Čech chodím občas na to pivko, pracuju a  také 
mám rád všechny aktivity v přírodě.

Máš nějaký cíl, kterého bys chtěl v headisu dosáhnout?
Určitě bych se chtěl častěji účastnit turnajů v Německu, pozván-
ky českému headisu chodí celkem pravidelně, ale jak jsem již ří-
kal, je to fi nančně velmi náročné. A cíl mám ten nejvyšší, jednou 
vyhrál mistrovství světa, samozřejmě. (smích)

Jak tipuješ své šance na nadcházejícím mistrovství 
světa? 
Šance jsou vždycky, určitě chci mít úspěch, což by bylo os-
mifi nále, ale už postup z kvalifi kace bude náročný, protože je 
přihlášených 140 top hráčů. A  samotný postup z  ní bude pro 
každého hráče z  ČR úspěch (Pavel vyhrál svoji kvalifi kační 
skupinu, ale v  prvním vyřazovacím kole vypadl s  německým 
soupeřem i tak je to historicky nejlepší české umístění – pozn. 
redakce). Na mistrovství světa se ale těším nejen kvůli hře sa-
motné, ale i atmosféře, protože komunita headisu je velmi přá-
telská a hrají ji vesměs samí mladí hráči, když teda nepočítá-
me Baldheada (Aleše Karáska) a  DJ Bohyse (Luďu Boháčka)



18 osobnosti

Rozhovor s Pavlem Stejskalem – pokr. ze str. 17

(hromadný věk 100 let – pozn. redakce), takže se moc těším 
i na vše okolo celého turnaje. 

Vidíš v ČR nějaký talent či jiného hráče, který by také 
mohl v Evropě prorazit?
Největší naději vidím v ženách, Martina Ambrožová je česká jed-
nička a  hraje vyrovnané zápasy i  s  muži, podle mě patří i  mezi 
muži mezi TOP 10 v ČR. Myslím, že na mistrovství světa bude 
jednou z  našich největších nadějí na úspěch. A  mezi juniory je 
to Kouba, kterému je teprve 15 let, ale je velmi talentovaný a na 
mistrovství světa bude hrát jak turnaj juniorů, tak i chlapů. Mu-
sím říct, že za posledního čtvrt roku se rapidně zlepšil a pokud 
v tomhle bude pokračovat i dál, tak má na to dosáhnout velkých 
úspěchů. (V juniorské kategorii se mistryní světa stala Kateřina 
Boháčková, pozn. redakce).

Ty jsi vystudoval poměrně neobvyklý obor, a to rušti-
nu; jak ses k tomu dostal? 
Když jsem končil základku, tak jsem nechtěl na gympl nebo prů-
myslovku, kde se člověk musí pořád něco drtit nazpaměť. Hle-
dal jsem spíš sportovně zaměřenou školu, tak jsem šel na střední 
školu ochrany osob a  majetku, kde bylo hodně tělocviku, sebe-

obrana, různé kurzy přežití atd. To mě hrozně bavilo a tímto bych 
chtěl škole poděkovat, protože mě udržela v kondici. Jako cizí ja-
zyk jsem si vybral ruštinu a díky paní učitelce Petrlové jsem měl 
možnost jet do Petrohradu, tam mě to asi chytlo a řekl jsem si, 
že bych v tom rád pokračoval. Proto jsem šel studovat na peda-
gogickou fakultu ruštinu, během školy jsem ještě vycestoval na 
Ural, kde jsem bez problému absolvoval půlroční stáž. Myslím si, 
že tenhle jazyk se mi v budoucnu může hodit.

Pokud by někdo chtěl začít hrát headis, co bys mu do 
začátků poradil? 
Je to strašně jednoduchý, ať přijde a jde hrát. Spousta lidí se toho 
bojí, že je to jenom tady pro kluky, co už hrají, ale tak to není. Není 
to žádná pinkaná, jak si může spousta lidí myslet, ale fyzicky vel-
mi náročný sport. Pokud to někdo bude chtít zkusit, ať se obrátí 
na kohokoliv z Headisu, a ten mu rád řekne bližší informace, kdy 
jsou tréninky atd. Teď 6. srpna budeme mít na ZŠ Šlapanice Den 
otevřených dveří, kam se může přijít každý podívat a zjistit, co to 
vlastně headis je. 

Jakub Mikšovský

Pro mne jsou největšími osobnostmi ve Šlapanicích ti, kdo organi-
zují různé akce pro ostatní, dělají to ve svém volném čase, zadarmo. 
Počínaje skauty, různými kroužky a konče členy Hrbatého hroznu 
a hasiči, kteří organizují řadu šlapanických kulturních akcí.

Pavel Zmeškal (Čisté Šlapanice)

Ve Šlapanicích a  Bedřichovicích žije či žilo mnoho významných 
osobností (umělců, sportovců, lékařů, botaniků a  dalších), které 
jsou nebo byly špičkami ve svých oborech. Pro mne je však vý-
znamnou osobností každý občan města, který nezapomněl na pra-
vidlo slušného chování. Snad těchto významných osobností bude 
ve Šlapanicích a Bedřichovicích pořád dost.

Tomáš Sova, nezařazený zastupitel

Pro mne je významnou šlapanickou osobností populární česká 
divadelní, televizní a fi lmová herečka Libuše Šafránková, která se 
ve Šlapanicích narodila a prožila tu své dětství a mládí. Je jednou 
z  nejvýznamnějších hereček v  dějinách českého divadla a  fi lmu, 
a přesto je obyčejným laskavým a pokorným člověkem, který může 
být příkladem pro druhé. Stejně tak může být vzorem její 40leté 
manželství s neméně slavným hercem Josefem Abrhámem. 

Marie Králová (KDU-ČSL)

Osobností je pro mne každý člověk, který žije poctivě svůj život 
a dokáže dělat i malé věci s velkou láskou. Naštěstí takových lidí 
potkávám ve Šlapanicích stále hodně!

Petr Horák (KDU-ČSL)

Osobností a lidí, kterých si velmi vážím, jsem za svůj život ve Šla-
panicích zažil hodně. Namátkou Libuška Šafránková – významná 
divadelní a fi lmová herečka. Karel Láznička – mistr světa a dlou-
holetý reprezentant a trenér volejbalu, Ludvík Podroužek – dlou-

holetý předseda Sokola, František Zeman – dlouholetý předseda 
JZD, člověk, který pomáhal, kde mohl, atd. Nerad bych na někoho 
zapomněl. V současné době považuji za významnou osobnost pana 
Ing. arch. Jaroslava Klašku, poslance parlamentu ČR. Poprvé v his-
torii mají Šlapanice svého člověka v poslanecké sněmovně, a to se 
o jeho zvolení při volbách moc nepřičinili. Při jeho „starostování“ 
po dvě volební období na šlapanické radnici mohl každý, kdo chtěl, 
vidět jeho pracovní nasazení, odbornost a oddanost Šlapanicím.

Jan Zycháček (TOP 09)

Dávno před tím, než jsem se do Šlapanic přistěhoval, jsem obdi-
voval paní Libuši Šafránkovou a  pana Antonína Moskalyka. Ne 
proto, že jejich práce byla a je vidět díky fi lmu a televizi daleko za 
hranicemi Šlapanic. Tím důvodem jsou radost a potěšení, které se 
dostaví kdykoli při sledování jejich umění.
Ve Šlapanicích jsem od roku 2005 potkal řadu šikovných lidí růz-
ných profesí a  řemesel. Každý, koho to baví, každý, kdo do své 
práce dává kromě umu i srdce a odvádí ji tak, že výsledkem je můj 
dobrý pocit a spokojenost, je pro mne významná osobnost. I kdyby 
jeho věhlas nepřesáhl hranici několika ulic. 

Radek Růžička(Čisté Šlapanice)

Významných šlapanických osobností je opravdu hodně. Velmi si 
vážím těch, kdo svůj život obětovali za ostatní v dobách nacistické 
okupace či komunistického teroru. Na jejich odkazu je postaven 
náš blahobytný život, i když jsou jejich jména vesměs zapomenuta. 
Z  těch nezapomenutelných bych jmenoval akademického malíře 
Zdeňka Dvořáčka, který svým dílem mistrně vyjádřil krásu i bolest.

Ivan Vavro (KDU-ČSL)

Redakce otázky položila všem zastupitelům města a zveřejnila doručené odpovědi.

Koho považujete za významnou osobnost Šlapanic a proč?
Odpovědi zastupitelů
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První polistopadový starosta města
Šlapanice Ing. Oldřich Sedlák

Dne 11. června 2016 jsme se rozloučili s prvním polistopadovým starostou našeho města Ing. Oldřichem Sedlákem (1923). Původním 
povoláním byl stavební inženýr a měl výborné znalosti zemědělské problematiky a jejího strojního zabezpečení. 

Ve stavebnictví se profi loval jako odbor-
ník na železniční tunely a dálniční mosty 
v  podnicích Železniční stavitelství a  Do-
pravní stavby. Jeho odborné služby si na 
realizaci silničních staveb vyžádalo i  Ra-
kousko. Do důchodu odcházel ve funkci 
hlavního inženýra. Svoje opravdu nadprů-
měrné zkušenosti s provozem a opravami 
zemědělských strojů, počínaje traktory 
přes nákladní automobily a konče kombaj-
ny a secími stroji, uplatňoval nejdříve v ro-
dinném hospodářství a posléze několik let 
ve šlapanickém zemědělském družstvu. 

Měl velmi vysoké encyklopedické znalosti 
jak z výše uvedených oborů, tak i z litera-
tury, historie a  geografi e, což bylo dáno 
nejenom jeho přirozeným nadáním, ale 
také výbornou znalostí němčiny, fran-
couzštiny i  latiny. Sedět s  ním u  kávy 
a  poslouchat některou z  jeho oblíbených 
básní ve francouzštině nebo němčině byl 
nezapomenutelný zážitek. Stejně jako 
jeho prezentace technických parametrů 
zemědělských strojů včetně detailního 
popisu jednotlivých dílů (například mo-
torů traktorů od značky Hanomag až po 
Zetory) nebo prezentace detailů přípravy 
a provedení staveb, na kterých se podílel, 
včetně kanalizačního sběrače. 

Tyto schopnosti a v neposlední řadě i do-
konalá znalost existenčních podmínek 
obyvatel města Šlapanice (služby, tech-
nická infrastruktura, školství, majetkové 
vztahy apod.), kde se narodil a prožil celý 
svůj život, vedlo zástupce Občanského 

fóra k tomu, že jej po „sametové revoluci“ 
vybrali a navrhli jako kandidáta na staros-
tu města. Tuto funkci vykonával v období 
1990 – 1994 a  v  dalších dvou volebních 
obdobích (1994–1998, 1998–2002) pů-
sobil ve vedení města jako odborný garant 
pro zabezpečení přípravy a  provedení 
rekonstrukce kanalizačního řadu města 
a  jeho napojení na kanalizační sběrač – 
projekt ISPA (s tím souvisela i jeho funkce 
prvního předsedy Svazku obcí pro vodo-
vody a  kanalizace Šlapanicko, který byl 
zřízen smlouvou zainteresovaných obcí 
dne 29. 7. 1993) a  dokončení zahájených 
investičních akcí uvedených níže. Při jed-
náních Ing. Sedláka s  příslušnými úřady 
a organizacemi doprovázel tehdejší tajem-
ník města Vilém Rabner a  místostaros-
ta Mgr. Luboš Konečný (volební období 
1994–1998).

Bez nadsázky lze říct, že starosta Ing. Old-
řich Sedlák vtiskl svůj osobitý, vysoce od-
borný stavební a  ekonomický rukopis do 
rozvoje našeho města. Svědčí o  tom pří-
klady stavebních akcí realizovaných (vždy 
v podmínkách s vyrovnaným rozpočtem), 
případně zahájených v jeho funkčním ob-
dobí a dokončených ve dvou obdobích ná-
sledujících:

1991–1992 – skládka odpadu; v roce 1995 
založení rozpočtové organizace města Sa-
Tes (nyní SATESO, s.r.o.).

1991 – I. etapa a v roce 1993 II. etapa re-
konstrukce budovy Základní školy na Ma-

sarykově náměstí (zprovoznění vnitřního 
kanalizačního řadu a zřízení kinosálu).

1992–1994 – rekonstrukce dopravní in-
frastruktury. Tři nové mosty přes Říčku: 
Riegrova–Hřbitovní – zabezpečení kli-
dové zóny na Masarykově náměstí, Lidic-
ká–Dlouhá, Tyršova–J. Dvořáka (jen pro 
pěší) a  generální oprava zdevastovaného 
mostu Čechova–Svatojanské náměstí. 

1992–1994 – rekonstrukce budovy Měst-
ského úřadu na Masarykově náměstí.

1993 – generální rekonstrukce budo-
vy „měšťanské školy“ na Riegrově ulici 
(původně zámek J. K. Blümegena z  roku 
1750) s  rozpočtem 22 mil. Kč a následně 
otevření gymnázia a  základní umělecké 
školy.

1993–1994 – navrácení budovy fary Far-
nímu úřadu Šlapanice a  s  tím související 
realizace novostavby Zdravotního středis-
ka na ulici Karla Čapka, která byla otevře-
na pro veřejnost v roce 1995.

1994 – jako jeden z přetrvávajících členů 
původního Spolku pro postavení a udržo-
vání Orlovny (spolek zakoupil budovu Or-
lovny v roce 1927), Ing. Sedlák zajistil, že 
budova Orlovny byla v roce 1993 tomuto 
spolku vrácena, a následně se zasadil o její 
generální opravu. 

1994–1995 – rekonstrukce budovy 
Okresního muzea ve Šlapanicích.

1994 – projednání s Arcibiskupstvím olo-
mouckým převzetí rozpadající se budovy 

Zakladatel a strůjce novodobého rozvoje města

Životopis Ing. Oldřicha Sedláka
Narodil se 31. 3. 1923 ve Šlapanicích
Obecná a měšťanská škola ve Šlapanicích
Střední škola:  1941–1943 Reálné gymnasium Brno a Vyšší průmyslová škola stavební Brno
Zaměstnání:  1943–1945 Stavební fi rma Antonín Sedlák, Šlapanice
Vysoká škola: 1945–1950 Vysoká škola technická v Brně, obor konstruktivní a dopravní
Svatba: říjen  1948 – s Marií Čoupkovou
Zaměstnání:  1950–1953 JZD Šlapanice

  1953–1964 Dopravní stavby Olomouc
  1964–1972 Železniční stavitelství Brno ve funkci výrobního náměstka 

 1972–1983 Dopravní stavby Olomouc ve funkci hlavního inženýra
Synové: Ing. Oldřich Sedlák, Antonín Sedlák
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stodoly na Hřbitovní ulici k demolici a ná-
sledná realizace novostavby Domu s pečo-
vatelskou službou. 

1994–1999 – výběr architektonických 
variant a  následné provedení rekonstruk-
ce Masarykova náměstí (povrch náměs-
tí, novostavba multifunkčního bytového 
a obchodního domu s městskou knihovnou 
a novostavba mateřské školy, rekonstrukce 
domu sídla Policie ČR, kašna atd.).

Nebylo mu dopřáno splnit si velký stavař-
ský cíl (kvůli věku a  nedostatku koaliční 
podpory), který měl do detailu technicky 
promyšlen: vybudování silničního ob-
chvatu Šlapanic od současné čerpací sta-
nice Shell, přes most nad železniční tratí 
za poslední rodinné domy na ulici Vrchlic-
kého směrem na Kobylnice.

I  přes to, že místní politici mnohdy jeho 
návrhy na řešení rozvoje města nepocho-
pili, byl vždy ochoten nezištně poradit 

nastupujícím generacím. Jako příklad lze 
uvést věcné diskuse s  tajemnicí SOVAK 
Šlapanicko Ing. Markétou Staňkovou, kte-
rá pana starostu navštěvovala, jako my, až 
do posledních chvil jeho života.

Co říci závěrem? 

Pane starosto Sedláku, nezapomeneme, 
děkujeme.

Luboš Charvát, Luboš Konečný,
Ivan Kouřil, Jaroslav Rektořík

osobnosti / školství

V měsíci květnu měli páťáci ze Šlapanic i z okolních škol možnost 
zúčastnit se dopoledního programu s názvem Věda není věda. Pro-
gram již pošesté organizovali vyučující přírodopisu, fyziky a che-
mie spolu se žáky 8. a 9. ročníků. Celá akce probíhala ve 4. podla-
ží, kde v každé z odborných učeben bylo připraveno pět stanovišť 
s nejrůznějšími úkoly, při nichž si mohli žáci vyzkoušet a rozšířit 
své vědomosti získané v  prvouce a  přírodovědě. Vědecké týmy 
(v  průměru 15členné) byly sestaveny tak, aby malí vědátoři měli 
dostatek času i prostoru si projít jednotlivá stanoviště.  Jeden tým 
tvořili společně žáci z Blažovic a Jiříkovic, další tým žáci z Podolí 
a do týmu šlapanické školy zvolily své zástupce třídy 5. B, 5. C a 5. 
D. Nebojte, na 5. A jsme nezapomněli, děti z této třídy byly zrov-
na na škole v přírodě. V učebnách se týmy střídaly po 45 minutách 
a celou dobu každý tým provázela dvojice šlapanických žáků, kteří 
při přesunech fungovali jako spojka s  organizátory. V  učebnách 

Př, F i Ch umožnili již zkušení osmáci a deváťáci zábavnou a také 
poučnou formou svým mladším spolužákům nahlédnout do tajů 
předmětů, které je zanedlouho čekají na 2. stupni.

A jaká stanoviště páťáky nejvíce zaujala? V učebně přírodopisu to 
byla především první pomoc, kostra a poznávání rostlin, ve fyzice 
zase žáky přitáhly magnety, pokusy s vodou a kapalným dusíkem 
a v chemii mělo úspěch ohýbání skleněné trubičky nad ohněm, 
fi ltrace vody a „barvení papírků“ (jak někteří pojmenovali zjišťo-
vání kyselosti či zásaditosti látek pomocí stupnice pH).

Na závěr si malí vědci kromě zjištění, že věda opravdu není žád-
ná věda, odnesli osvědčení o  účasti třídy na „vědeckém bádání“. 
Tečkou za celým programem byla pro každého ještě malá sladkost 
z cukrárny 

za organizátory akce Monika Pantělejevová

V  letošním školním roce jsme poprvé oslovili žáky 2. stupně, kteří by ve 
svém volném čase pomáhali mladším spolužákům z cizojazyčného prostředí. 
Pravidelně každý týden opakovali říkanky, hráli logopedické pexeso, 
rozmlouvali nad obrázkovými knížkami, procvičovali čtení, prostě rozvíjeli 
komunikaci v českém jazyce. 

Děvčatům ze třídy 8. B (Tereza Buchtová, Kateřina Vašinová, Klára Jeřábková, 
Nela Králová, Eliška Vladíková) za pomoc děkujeme. 

Eva Heinzová

Věda není věda

Žákyně 8. ročníku ZŠ Šlapanice
pomáhaly mladším spolužákům z cizojazyčného prostředí
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Jak (ne)utratit ze státního,

Bývá zvykem snažit si co nejvíce ušetřit 
práci. Někdy, převážně ve státem řízených 
fi rmách, bývá ještě navíc zvykem k  ono-
mu šetření práce použít státem přidělova-
né peníze. Pak se však stává, že utracené 
peníze často chybějí tam, kde by jich bylo 
potřeba. Rozpočet každé městské organi-
zace je citlivá věc a většinou vedení takové 
organizace musí volit, co ještě vydrží do 
příštího roku a co už takzvaně „hoří“. Mou 
snahou bylo a  je pokoušet se najít cesty, 
jak ušetřit, a  třeba i prací. A tak jsem při 
hledání možností, jak znovuobnovit herní 
prvky v atletickém areálu školy, nepodlehl 
svodům pohodlnosti a neobjednal a neza-
platil soukromou fi rmu, ale oslovil měst-
skou společnost SATESO. Vedení mělo 
pro mé snahy pochopení a od začátku nám 
ve všem pomáhalo, i přes to, že má práce 
nad hlavu. A tak se hlavně díky SATESO 
povedlo jen v  nákladech na práci ušetřit 
přes šedesát tisíc (pro statistiky: motoho-
diny traktorbagru 59 000 Kč, za dopravu 
písku 7 000 Kč). Řeknete si, že to zase 
taková výhra není. Ale díky tomu se naší 

škole povede dovybavit druhou počítačo-
vou učebnu šestnácti počítači už přes tyto 
prázdniny, i když jsme tuto akci odkládali 
až na příští školní rok. Proto bych rád tou-
to formou pracovníkům SATESO a jejich 
řediteli Milanu Paláskovi za celou školu 
a  její žáky poděkoval. Naše spolupráce 
bude doufám pokračovat dál. Na závěr 
bych se chtěl omluvit všem, kterým jsme 
v průběhu realizace způsobili komplikace. 
Uznávám, že to nebylo hned a  hromady 
písku na chodníku nad školou taky nejsou 
nejlepší, ale z  našeho, školního pohledu 
tato omezení za to stála. A  pokud je po-
třeba se na někoho zlobit, pak jsem to já, 
Pavel Vyhňák, ředitel Základní školy Šla-
panice, který za tím vším stojí. Podobně 
bych chtěl šetřit i v budoucnu a třeba i ve 
spolupráci s  rodiči a  příznivci naší školy. 
Tak se ani v budoucnu na nás prosím ne-
zlobte, děláme to třeba i pro vaše budoucí 
děti, vnoučata a pravnoučata.

Pavel Vyhňák
ředitel ZŠ Šlapanice

aneb poděkování a omluva Velkého úspěchu na celostátní úrovni 
dosáhla Základní škola Šlapanice. Její 
žák Tomáš Kopecký, který po prázd-
ninách nastoupí do 6. třídy, vyhrál 
celostátní kolo soutěže Matematický 
klokan, když při řešení úloh získal 
plný počet 120 bodů. Tomášovi gra-
tulujeme k  fantastickému výsledku. 
Přejeme mu, ať ve své píli nepoleví 
a  dosáhne na mnoho dalších (nejen) 
školních úspěchů.

Jakub Mikšovský

Matematický
klokan 2016

Návštěva u hasičů byla jednou z posledních plánovaných akcí MŠ Zahrádka. Na toto setkání s hasiči se těšili nejen kluci, ale i děvčata. Téma 
týdne v naší MŠ bylo: „Ten dělá to a ten zas tohle“. Společně s dětmi jsme si povídali o povoláních rodičů. A jedním z nich je i povolání hasiče.

Jelikož jsme věděli, že nás koncem týdne čeká návštěva hasičské 
zbrojnice, vyhlásili jsme pro děti výtvarnou soutěž o nejhezčí ha-
sičské auto. Vyhrál Klárčin obrázek, který děti společně vybraly 
jako nejkrásnější. Konečně nastal den D, kdy jsme se vypravili do 
hasičské zbrojnice ve Šlapanicích. Děti zůstaly stát s pusou do-
kořán, když viděly obrovská auta. Poutavě nám o všem vyprávěli 
zástupci hasičů pan Ivičič a pan Velan. Nejen děti, ale i paní uči-
telky se dozvěděly spoustu nových a zajímavých informací o práci 
hasičů. Největším zážitkem bylo, když si děti mohly prohlédnout 
vybavení hasičských vozů. Alespoň na malou chvíli se mohly 
vžít do role opravdového hasiče. Na závěr návštěvy děti předaly

hasičům vítěznou kresbu. Po návštěvě hasičské zbrojnice žila škol-
ka tímto tématem ještě několik dní. Rádi bychom touto formou 
poděkovali za přednášku a čas, který nám místní hasiči věnovali.

Otázky a odpovědi dětí:

Co se ti u hasičů nejvíc líbilo?
Lukáš: „Největší hasičské auto.“

Kdo by chtěl pomáhat jako hasič a proč?
Alex: „Zachraňovat lidem domy a řídit velké auto.“

MŠ Zahrádka

Na návštěvě u hasičů
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Škola v přírodě
Alice Hloušková, Adam Hladík
a Šárka Otavová

Byli jsme na škole v přírodě,
oddáni nekonečné svobodě.
Kolem nás les jako z pohádky
a každý pokoj byl bez hádky.

Byli jsme na stezce odvahy,
neboť jsme odvážné povahy.
A taky u Němců v kravíně
ochutnávali jsme vše nevinně.

Lukáš, Klára, Monička,
všichni pilní jak včelička.
Vyřešili jsme záhadu
a našli mapu k pokladu.

Našli jsme poklad veliký
a v něm i nějaké brumíky.
Peníze byly jen z čokolády,
nebyly to však velké vady.

Nebudeme si nikdy stěžovat,
nikomu nechceme to ztěžovat.
A pak jsme dojeli do Šlapanic,
netěšilo nás tady fakt nic.

Na adapťák už se těšíme,
co tam bude, nevíme.
Teď už se ale učíme,
neboli dětsky mučíme.

Škola v přírodě
Žáci z 1. C

V pondělí jsme přijeli,
kapitány viděli.
Kapitány máme rádi,
protože se s nimi řádí
a jsou naši kamarádi.
Na odvážné stezce
nešlo se nám lehce.
I na Rajském ostrově
drželi jsme při sobě.
Do lesa jsme zašli
a poklad tam našli.
Super to tam bylo,
až nám bylo líto,
že musíme do školy
plnit školní úkoly.
Busem jsme zpět přijeli,
mamky z okna viděli.

Škola v přírodě
Michaela Smítalová,
Anička Strnadová a  Alice 
Hloušková

Záseka je ráj,
je to krásný kraj.
Jednou jsme se zastavili v Netíně,
v Němcovic krásném kravíně.
Měli tam mléko a klobásu,
sedli jsme si na terasu.
Poklad jsme našli snadno,
neboť nebylo chladno.
Prvňáci šli spát
a my tancovat.
Klárka, Monička, Lukášek,
každej z nich byl rarášek.

Básničky ze švp Záseka 1. C a 5. D-1

V  tomto školním roce se nám počty děv-
čat a chlapců ve třídě vyrovnaly, a tak jsme 
mohli po mnoha letech, kdy jsme měli vel-
kou převahu chlapců, zařadit do progra-
mu na celý školní rok párové tanečky.

To jsme ale trochu předběhli, rádi bychom 
se vrátili k  dění v  naší MŠ během celého 
školního roku. V zimním období jsme měli 
v  MŠ jednu novinku. Díky rodičům Fadr-
ným z Ponětovic a Autodopravě Zycháček 
jsme mohli dojíždět autobusem jednou 
týdně do Brna do hokejové haly, kde pro-
bíhala výuka bruslení. Lekcí se účastnila 
většina dětí ze třídy, jen asi šest nejmlad-
ších dětí nebruslilo a  jezdilo se na brusla-
ře dívat. V  úvodní hodině jsme shlédli, co 
vše se dá na ledě dokázat. Malý Nicolas 
s tatínkem předvedli ukázku z hokejového 
tréninku a paní Fadrná nás ohromila svým 
krasobruslařským uměním. Přestože vět-
šina dětí stála na bruslích poprvé, během 
několika lekcí se naučili bruslit všichni. Při 

prvních krůčcích na ledě pomáhaly dětem 
kužely s  pneumatikou, kterých se držely. 
Díky kuželům získaly pocit jistoty, správné 
postavení těla a překonaly strach z pádu na 
led. Po té, co si byly na bruslích jistější, se 
kuželů postupně pouštěly a  jezdily samy. 
Děti se v  bruslení zdokonalovaly formou 
závodění a  různých her, například sbíraly 
z ledu plyšové hračky a vozily je do košíku. 
Poslední hodinu se přijeli na děti podívat 
někteří rodiče a  děti obdržely malou od-
měnu a diplom. Bruslení se nám moc líbilo 
a jsme za tuto možnost velice vděční.

Od dubna jsme vyměnili bruslení za plavá-
ní a jezdili jsme jako již tradičně do bazénu 
v Blučině na předplavecký výcvik. Každou 

Školní rok 2015/16 v MŠ Ponětovice
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středu odpoledne probíhal ve školce také 
sportovní kroužek. Na konci dubna jsme 
si užili Den čarodějů a čarodějnic a v květ-
nu jsme společně s  rodiči vyrazili do zá-
bavního parku Bongo.

Jak jsme již předeslali, v  letošním roce 
jsme se vrátili k párovým tanečkům a li-
dovým písničkám, které z  našich životů 

pomalu mizí a  které nahrazují písničky 
moderní. Připadalo nám dobré vrátit se 
k lidové tvořivosti a pěstovat u dětí klad-
ný vztah k  lidovým písničkám. Děti si je 
oblíbily a  opravdu na ně tancovaly rády. 
Lidové tanečky jsme předvedli ke Dni 
matek ve školce, ve Šlapanicích a  také 
12. června na oslavách 710. výročí obce 
Ponětovice.

Měsíc červen je spojený také s  oslavami 
Dne dětí, který nám jako každý rok při-
pravili studenti gymnázia.

Na konci školního roku jsme podnikli 
dva výlety, jeden do lesní školky Jezírko 
v Soběšicích a druhý na zahradní železnici 
do Drásova. Do MŠ za námi přijelo Plane-
tárium, které už jsme u  nás jednou měli 
a které se nám moc líbilo.

Velkého letního karnevalu ve Šlapanicích 
jsme se zúčastnili v lidových krojích za do-
provodu lidových písniček s  alegorickým 
vozem „Čí só hode“. To byla tečka za lido-
vými tanečky, které nás celý rok provázely.

V  pátek 24. 6. jsme rozdali školkové vy-
svědčení dětem, které odcházejí do 1. tří-
dy, a sešli se na rozloučenou u táboráku na 
školní zahradě, kde jsme opekli špekáčky 
a zazpívali při kytaře.

Na prázdniny jsme se rozešli spokojení, 
další školní rok plný zážitků se zapsal do 
naší paměti a  my nyní čerpáme síly na 
ten další a těšíme se na nové děti a chvíle 
s nimi strávené.

Andrea Kokešová
MŠ Ponětovice

Den dronů
Cílem akce bylo seznámit žáky s profesionální bezpilotní technikou a jejím praktickým využitím, ale hlavně upozornit na pravidla 
bezpečného používání bezpilotních prostředků, které jsou na trhu volně dostupné. Poděkování patří společnosti Flymedia (Janu 
Semotamovi i jeho kolegům) a panu Růžovi.

Piloti společnosti mají bohaté zkušenosti a  příslušná opráv-
nění. Flymedia se zabývá vlastním vývojem zařízení, doplňků 
pro bezpilotní systémy a individuálními úpravami na přání zá-
kazníků. Zcela zásadní novinkou a  unikátním produktem na 
trhu je termovizní systém určený pro drony, který nabízí široké 
možnosti využití v průmyslu. Klienty se stalo mnoho význam-
ných společností – například BBC (seriál Mušketýři), Škoda 
Auto nebo Hyundai Nošovice. Spolupracuje také s  technicky 
zaměřenými fakultami vysokých škol. Pro zajímavost – kvalitu 
nově zateplené fasády ZŠ Šlapanice prověřila pomocí bezpilot-
ní termovizní techniky právě společnost Flymedia.

Akce se konala pro žáky 2. stupně ZŠ Šlapanice v  pondě-
lí 6. června jako rozšiřující učivo fyziky. V  kinosále proběhla 
přednáška o dronech a následně se uskutečnila také praktická 
ukázka na školním hřišti. Informace, které jsme získali, jsou 
určitě velmi užitečné. Dozvěděli jsme se, že drony se využívají 
čím dál víc v  řadě odvětví, ale my jsme o  tom nevěděli. Když 
jsme jednotlivé modely sledovali, viděli jsme úžasné a  fasci-
nující stroje. Pochopili jsme také, že jsou neskonale užitečné 
a úsporné. Díky nim nemusí někteří lidé tolik riskovat. Získali 
jsme k těmto zařízením respekt. Drony nejsou pouze užitečné, 

ale mohou to být i hračky dostupné pro každého. Při používání 
dronů se musí dodržovat bezpečnostní pravidla. Přednášející 
nám ukázal obrázky, co se stalo dětem i dospělým, kteří dopla-
tili na hloupé a nezodpovědné chyby lidí. Zranění byla vážná. 
Snad jsme si všichni do budoucna odnesli varování, abychom 
se při manipulaci s drony chovali odpovědně. Přednášející nám 
odpovídal na různé otázky. Občas se asi cítil nesvůj, protože 
dotazy, zvláště mladších žáků, nebyly na místě. Asi přesně ne-
pochopili plné využití přístrojů.

Při praktické ukázce jsme z výkonů dronů užasli, ale také jsme 
se pobavili.

Přednáška i  ukázka byly pro nás poučné a  domnívám se, že 
někteří z nás začnou uvažovat i nad tím, že je to cesta, kterou 
bychom se mohli do budoucna vydat.

Marie Štěpánková, VII. B

Další postřehy žáků:
•  V praktické ukázce jsme se podívali, jak drony dokážou zranit 

(nálet na fi gurínu) a „vařit“ (rozsekání okurky, hořící baterie).

•  Pán, který drony předváděl, byl velice opatrný a dbal na naši 
bezpečnost.

•  Zaujalo nás, jak organizátoři dbali na naše bezpečí, dokonce 
před nás dali ochranný plot.

•  Přednáška i ukázka se nám moc líbily, byli jsme rádi, že jsme 
měli tu možnost drony vidět a něco se o nich dozvědět.

•  Za tuto akci moc děkujeme paní učitelce Jahodové a  panu 
řediteli.

•  Bylo to velmi příjemné a  poučné zpestření učiva fyziky 
o skládání sil.

Hana Jahodová
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Hravá mechanika II.
Tento výukový program byl součástí nabídky edukačních progra-
mů k výstavě ŠROUBKY, KOSTKY, KOLEČKA aneb Nesmrtelné 
stavebnice a technické hračky. Pořadateli byli pracovníci Muzea 
ve Šlapanicích ve dnech 3. až 30. června 2016. Žáci 7. ročníku ZŠ 
Šlapanice si prostřednictvím mechanických hraček a interaktiv-
ních exponátů zopakovali Newtonovy zákony pohybu, o kterých 
se učili ve fyzice. Bonusovým programem byl za celoroční výko-
ny ve škole PROJEKT SKLENICE. Projekt vytvářel otevřený pro-
stor pro sdílení vzpomínek na prázdniny a cestování. Účastníci si 
své vzpomínky kreativní formou „zavařili“ do sklenic.

Názory sedmáků:
•  Bylo vidět, že si s přípravou výstavy dali pracovníci muzea vel-

kou práci a  investovali do organizování hodně času. Nejprve 
jsme byli originálním způsobem rozděleni do skupin. Každý 
tým dostal pracovní list s  jedním ze tří Newtonových zákonů. 
Úkolem bylo napsat znění daného zákona, poté popsat a objas-
nit na určitém námi vybraném exponátu. Všechny skupiny první 
úkol splnily a vzájemně naslouchaly objasňování druhých. Další 
úkol byl již náročnější. Jednotlivé skupiny dostaly na druhém 
pracovním listu jeden z Newtonových zákonů, ale v pozměněné 
podobě, navíc rozstříhaný. Sestavení správného znění bylo již 
obtížné. Přišlo mi zajímavé, že různá podoba zákona vyjadřuje 
stále stejnou podstatu. 

V  druhé části programu jsme se přesunuli do menší místnosti, 
kde jsme si mohli vyzkoušet a ověřit platnost zákonů na řadě vy-
stavených exponátů.

Bonusové „SKLENICE“ byly zábavné a  relaxační. Každý jsme 
dostali sklenici, do které jsme měli pomocí různých kamínků, 
stužek, mušlí, látek atd. ztvárnit naše vzpomínky na prázdniny.

Jednoduše řečeno – výstava a projekt se mi líbily.
Adéla Zlatníková, VII. C

•  Bylo zajímavé slyšet jiné verze Newtonových zákonů a vysvětlit 
si, jak je fyzika důležitá a jak funguje i u hraček.

•  Na programu Sklenice se mi líbilo. Určitě si obdobnou sklenici 
udělám znovu doma.

•  Velmi mě zaujala nápaditost a originalita. Měli tam pěkně čisto 
a vše hezky upravené. Paní byla příjemná, trpělivá, současně si 
dokázala zjednat klid.

•  Nejvíce mě zaujalo, když jsme měli najít nějakou věc, která fun-
guje na základě Newtonových zákonů.

•  Mě nejvíc zaujal způsob práce. Nebyla to jen přednáška, kde 
sedíte, stojíte nebo posloucháte. Tento program byl nejenom 
poučný, ale i zábavný.

• Bylo to moc super! Děkuji.

Spokojení sedmáci, spokojená fyzikářka 

Jarmark kroužků v ZŠ Šlapanice
Vážení rodiče,

v pondělí 5. září 2016 zveme Vás i Vaše děti opět na Jarmark kroužků,
který se bude konat od 16.00 do 17.30 v prostorách školy.

Můžete se zde seznámit s nabídkou a podmínkami kroužků pořádaných školou
i dalšími organizacemi, příp. přímo vyzvednout přihlášky pro daný kroužek.

Kompletní nabídka nabízených kroužků bude zveřejněna ve čtvrtek 1. 9. 2016
na webových stránkách školy, navíc děti obdrží přehled kroužků

první školní den od svých třídních učitelů.
Zájemce o prezentaci činnosti na Jarmarku kroužků prosíme,

aby do pondělí 29. 8. 2016 zaslali na mail antonin.sery@zsslapanice.cz
nezbytné podklady pro svůj kroužek:

název kroužku +  jméno organizace nebo vedoucího vč. kontaktu (tel., e-mail) + cílová skupina,
pro kterou je kroužek určen).

Nahlášení vedoucí kroužků následně obdrží bližší informace k organizaci jarmarku.
ZŠ Šlapanice
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Společnost Carclo Technical Plastics – Brno, s.r.o.,
lisovna plastů v Brně-Slatině,

nabízí pracovní příležitost na pozici

OPERÁTOR
–

Obsluha vst ikovacích stroj
Naše průměrná mzda pro operátory je 19 000 Kč měsíčně

(pracovní smlouva na dobu neurčitou, bez agentury)

Benefi ty pro zaměstnance: 
 stravenky
 penzijní připojištění
 dovolená navíc 
 příspěvek na dopravu pro mimobrněnské zaměstnance
 odměna za doporučení nového operátora 5 000 Kč

Nabízíme: 
 možnost částečného úvazku 
 12 hodinové směny (4 dny práce, 4 dny volna)
 možnost profesního růstu
 zázemí stabilní britské společnosti

Naše požadavky: 
 ochota pracovat

NÁSTUP MOŽNÝ IHNED 

V případě vašeho zájmu pošlete váš životopis nebo nás kontaktujte: 
Carclo Technical plastics – Brno s.r.o., personální oddělení, Tuřanka 98, 627 00 Brno

e-mail: tamara.popovicova@ctp-czech.com, mobil: 605 264 686 
nebo osobně přímo v naší společnosti na stejné adrese. 
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Quick slunovratový turnaj 26. 6. 2016 hala Roci Šlapanice

Mistrovství Evropy v Headisu

Poslední turnaj před MS v Kaiserslauternu posunul herní kvalitu 
opět výše! Velkou zásluhu na tom měli nováčci, kterých jsme uví-
tali rovných sedm. V kategorii mužů se představili Roži – Jakub 
Rožnai, Bláža – Honza Blažek, Hologram – Martin Berka, Suši 
– Radek Suchánek, Karlos – Karel Šebesta a v kategorii žen Duck 
Commander – Kačka Boháčková. Do čtyřhry nastoupil také Ra-
dim Burian. Jejich výkony byly obrovským překvapením a všichni 
přispěli k vysoké úrovni turnaje. Velký talent opět prokázal Jarek 
Řehák ml., který i bez pravidelného tréninku potrápil nejednoho 
ze soupeřů a svoji formu potvrdil vítězstvím v turnaji čtyřher!

Jako vždy začal turnaj Amerikou, kterou ovládl Tablesleeper, 
jeho fi nálovým soupeřem byl stále se lepšící Radim. Specialista 
na Ameriku DJ Bohys v souboji o bronz uspěl proti jednomu z no-
váčků Blážovi. Kategorii žen dominovala hráčka číslo 1 žebříčku 
Tableminnie před Lenkou, Kathrin, Duck Commander a Evičin-

kou. Turnaj mužů ukázal, že na Headis není nikdy pozdě. Nová-
ček Karlos po necelých dvou měsících tréninku zle zatápěl všem 
favoritům a v konečném účtování obsadil čtvrtou příčku.

Jsme rádi, že tradičním favoritům vyrostla zdatná konkurence, 
Headis to posune zcela určitě dopředu. Vítězem turnaje se stal 
Tablesleeper, který ve fi nále po obrovském boji porazil bronzo-
vého z  mistrovství Evropy Duckbettyho. Badneck skončil třetí 
a opět mu těsně unikla fi nálová účast. Turnaj ve čtyřhře se hrál 
podle nového modelu. Byl sestaven žebříček podle výsledků 
z  turnajů jednotlivců a  hráč na posledním místě měl právo si 
vybrat spoluhráče. Jedna dvojice byla vybrána dopředu, dva 
nejstarší hráči Headisu v ČR DJ Bohys a Baldhead (celkem 100 
let) si chtěli dokázat, že nepatří do starého železa. Prohra s nej-
mladší dvojicí turnaje Kouba – Duck Commander 1:2 na sety jim 
zabránila v postupu do semifi nále. První místo vybojovala dvo-
jice Jarys (Jarek Řehák ml.) – Duckbetty, soupeřem jim byla ve 
fi nále dvojice Mišák – Hologram. Bronzová pozice patřila deblu 
nováčků Karlos – Bláža, kterým po tuhém boji podlehla 1:2 na 
sety dvojice Duck Commander – Kouba.

Všem účastníkům turnaje, stejně jako divákům, fotografovi, 
rozhodčím, majitelům haly, obsluze (Kačka Chudobová – Wil-
dduck), která zvládla zajistit občerstvení pro všechny přítomné 
i odehrát turnaj ve čtyřhře, patří obrovské poděkování za vynika-
jící výkony, výbornou atmosféru a celkovou úroveň!

Aleš Karásek

Mistrovství Evropy v Headisu, které se konalo na přelomu května 
a června v Kostnici, přineslo historický úspěch pro Českou repub-
liku. Duckbetty (Pavel Stejskal) vybojoval bronzovou medaili! 
Na ME odjela výprava ve složení Duckbetty a Tablesleeper (Aleš 
Tichý) – hráči, realizační tým Badneck (Jaroslav Zukal) – trenér 
a technický ředitel týmu, DJ Bohys (Luďa Boháček) – generální 
manažer reprezentace a šéftrenér Headis CZ, Baldhead (Aleš Ka-
rásek) – předseda Headis CZ a asistent trenéra. Cíl byl skromný, 
umístění jednoho z hráčů do 6. místa. Tablesleeper obsadil v ko-
nečném pořadí 10. místo. V průběhu turnaje se neustále zlepšo-
val a v závěrečném souboji o devátou příčku podlehl belgickému 
soupeři Ali Adamovi jen těsně 1:2 na sety po velmi vyrovnaném 
boji. Duckbetty od začátku turnaje dokazoval, že se velmi dobře 
připravil, zisk titulu mistra ČR mu také zvedl sebevědomí a v zá-
kladní skupině porazil všechny soupeře, až na suveréna Headisu, 
dva roky neporaženého mistra světa – Headsinfarkta (Cornelius 
Döll) z Německa. Druhá pozice ve skupině znamenala semifi ná-
lovou účast. Soupeř byl opět z Německa – Sebastian Headell (Da-
vid Ullinger), tréninkový partner mistra světa a v současné době 
stoupající hvězda Headisu, číslo 9 na světovém žebříčku. I přes 
veškerou snahu nebylo v  silách Duckbettyho docílit vítězství, 
a tak se celý tým mohl těšit na souboj o bronzovou medaili. Pro-
tivníkem byl obhájce třetího místa z loňského mistrovství Evropy 
Swisshead (Stefan Rellstab), reprezentant Švýcarska. Zápas pře-
konal všechna očekávání a stal se nejlepším na celém mistrovství! 
V neuvěřitelném dramatu, které přineslo infarktové stavy přihlí-
žejícím divákům a zvláště našemu týmu, zvítězil Duckbetty 2:1 

na sety poté, kdy v rozhodující sadě odvrátil tři matchbally sou-
peře. Obrat ze stavu 11:12 na 14:12 byl organizátory vybrán jako 
TOP 2 výměna v celém ME a v současné době má na internetu již 
více než 5 milionů zhlédnutí; jen na serveru Sport Bible dosáhla 
téměř dvou milionů.

Za celý Headis CZ děkujeme všem, kdo na dálku drželi palce, 
a také všem, kdo připravili po příjezdu týmu do Šlapanic fantas-
tické uvítání. Velmi si toho vážíme. Videa, odkazy a mnoho dal-
ších zajímavostí ze světa Headisu naleznete jako vždy na www.
headis.cz, sociálních sítích facebook, instagram a you tube.

Za Headis CZ
Aleš Karásek, Luděk Boháček a Jaroslav Zukal
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Běhej se Zdravým městem Šlapanice

Zahrádkáři informují…
Letní výstava květin, ovoce, zeleniny, kaktusů a bonsají

ZO ČZS Šlapanice pořádá ve dnech 13. a 14. 8. 2016
u příležitosti Šlapanických slavností již tradiční 

Letní výstavu květin, ovoce, zeleniny, 
kaktusů a bonsají

Výstava se koná v sále orlovny
a bude přístupna denně od 8 do 18 hod.

Přípravu prostor pro výstavu zahájíme v pátek 12. 8. 2016 
v 8 hod. v prostorách orlovny (práce pro muže),

úklid po výstavě v pondělí l5. 8. 2016 v 8 hod. (muži i ženy). 
Výbor ZO ČZS předem děkuje všem ochotným členům, 

kteří přijdou s těmito pracemi pomoci.

Exponáty pro výstavu budou vybírány v orlovně
v pátek 12. 8. 2016 od 15 do 16 hod. (není podmínkou být 
členem ZO ČZS) nebo dle domluvy s členy výboru mohou 

být větší exponáty odvezeny.
Budeme velice rádi, pokud se přijdete podělit o radost 

z výpěstků vašich domovů a zahrádek.

Těšíme se na setkání s vámi jak při přípravě výstavy,
tak také na výstavě s vašimi příbuznými a známými,

kteří přijdou navštívit Šlapanické slavnosti.

Marta Fišerová
ZO ČZS Šlapanice

Po úspěšné akci Daruj krev se Zdravým 
městem Šlapanice, kdy se sešlo 35 dárců, 
z  nichž bylo 25 prvodárců, chystá město 
další akci, která má podpořit zdravý ži-
votní styl a  pohyb šlapanických občanů. 
Nabízíme všem možnost zúčastnit se jed-
noho z nejprestižnějších světových mara-
tonů Volkswagen Maratonu Praha, který 
se poběží v neděli  7. 5. 2017 v Praze. Všich-
ni, kteří si chtějí šáhnout na dno svých sil 
a  zároveň zažít fantastickou atmosféru 
běhu v  pražských ulicích, se mohou do 
31. 8. 2016 přihlásit na email info@slapa-
nice.cz. Plné startovné všem přihlášeným 
hradí město Šlapanice. Pokud se někdo 
necítí na celý maraton (42,195 km), tak 
může zvolit jednodušší variantu, kterou 
je „štafeta“ pro 2 běžce, z nichž první běží 
20 km a  druhý 22,195 km. Pro zájemce, 
kteří mají obavy z  tréninku na maraton, 
nabízíme možnost konzultace a sestavení 
tréninkového plánu a jídelníčku od účast-
níka několika maratonských běhů Jiřího 
Kopečka. 

Jakub Mikšovský

O pražském maratonu:

Jeden z nejkrásnějších maratonů světa. Start i cíl je na proslulém Staroměstském ná-
městí, trať vede srdcem metropole, podél Vltavy i různými pražskými čtvrtěmi. Na 
první maratonské metry za doprovodu Smetanovy Vltavy nezapomene snad žádný 
závodník a více než dvacet kapel podél trati vás doprovodí až do cíle.

Převzato z webu www.runczech.com

inzerce
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V sobotu dne 28. 5. 2016 v době od 8 do 
12 hod. se uskutečnily na Rybochovném 
zařízení Ponětovice u  příležitosti Mezi-
národního dne dětí již tradiční „dětské 
rybářské závody“.

Pravidla pro soutěžící stanovená Rybář-
ským řádem:

•  Lov ryb na jednu udici, způsob plavaná 
nebo položená

•  Návnada libovolná – zákaz na živou či 
mrtvou rybku a přívlačí nebo muškou

•  Zdolávání ryb zcela samostatně s maxi-
málním důrazem na šetrnost při mani-
pulaci s rybou

Hodnocení: Za každou úspěšně zdolanou 
nemírovou rybu obdrží závodící 1 bod, při 
úspěšném zdolání mírové ryby obdrží zá-
vodník 3 body

Pořadatelé a  rozhodčí z  řad MRS, z.s., 
Pobočného spolku Šlapanice zaevidovali 
v den soutěže celkem 28 soutěžících, kteří 
byli rozděleni do tří skupin. 

•  Skupina ADEPTI ve věku 8 let, cel-
kem 4 závodníci – bylo sloveno celkem 
81 kusů ryb, z toho 7 ks mírový kapr

Umístění:
1.  Šimon PREIS, celkem 34 bodů

(2 ks mírový kapr o délce 44 a 52 cm)

2.  Tomáš DOLEJSKÝ, celkem 19 bodů 
(3 ks mírový kapr o délce 54, 54, 52 cm)

3.  Bořek SUCHÝ, celkem 17 bodů
(1 ks mírový kapr o délce 50 cm)

4.  Tomáš ZEMAN, celkem 11 bodů
(1 ks mírový kapr o délce 52 cm)

•  Skupina ve věku 9–12 let, celkem 16 ry-
bářů – bylo sloveno celkem 174 ks ryb, 
z toho 11 ks mírový kapr

Umístění:
1.  Radek MIČKA, celkem 23 bodů

(2 ks mírový kapr v délce 45, 46 cm)

2.  Michael BUCHTA, celkem 17 bodů
(1 ks mírový kapr v délce 53 cm)

3.  Natálie DIRINGEROVÁ, celkem 
16 bodů (4 ks mírový kapr v délce 
57 cm – největší ulovená ryba dne, dále 
49, 48, 45 cm)

3a.  Matěj BEZROUK, celkem 16 bodů 
(1 ks mírový kapr v délce 53 cm)

3b.  Pavlína LUSKOVÁ, celkem 16 bodů 
(1 ks mírový kapr v délce 45 cm)

Závody dětí a mládeže v lovu ryb udicí

ESKÝ ZAHRÁDKÁ SKÝ SVAZ ZO ŠLAPANICE

po ádá tradi ní po ádá tradi ní 

ovoce, zeleniny, bonsají a kaktusovoce, zeleniny, bonsají a kaktus
u p íležitosti šlapanických slavnostíu p íležitosti šlapanických slavností

Výstava se koná dne 13. a 14. 8. 2016 v sále orlovny od 8 do 18 hodin.

Všechny zahrádká e, ob any a návšt vníky Šlapanic, Všechny zahrádká e, ob any a návšt vníky Šlapanic, 
zve výbor ZS ZO Šlapanicezve výbor ZS ZO Šlapanice

Akce je sponzorována M stským ú adem ŠlapaniceAkce je sponzorována M stským ú adem Šlapanice

Vstupné dobrovolné Vstupné dobrovolné 

ze života spolků
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4.  Čestmír SCHÜTZ, celkem 16 bodů 
(1 ks mírový kapr v délce 45 cm)

•  Skupina ve věku 13–15 let, celkem 8 ry-
bářů – bylo sloveno celkem 128 ks ryb, 
z toho 10 ks mírový kapr

Umístění:
1.  Filip GREGOR, celkem 36 bodů

(3 ks mírový kapr v délce 46, 55, 47 cm)

2.  Jaroslav TESLOVIČ, celkem 33 bodů (4 
ks mírový kapr v délce 55, 54, 50, 55 cm)

3.  Martin BALÁŽ, celkem 16 bodů 
(2 ks mírový kapr v délce 47, 49 cm)

4.  Karel HARTMAN, celkem 15 bodů 
(1 ks mírový kapr v délce 46 cm)

Počasí tentokrát vyšlo, klidný průběh 
a  dobrou náladu nic nenarušilo. Pro 
všechny účastníky soutěže a jejich dopro-
vod jsme připravili občerstvení, pro sou-
těžící drobné předměty a nejlepší obdrželi 
hodnotné věcné ceny.

Z  akce byla pořízena fotodokumentace, 
která je každému ke zhlédnutí na našich 
internetových stránkách mrsslapanice.cz 

Již se těšíme na příští ročník! S  pozdra-
vem „Petru zdar“,

výbor pobočného spolku Šlapanice

Tak především byly Velikonoce. Protože došlo k zavedení Vel-
kého pátku jako svátečního dne, mohli jsme tomu přizpůso-
bit velkopáteční obřady, které začínaly po mnoha letech opět 
v 15.00. Tím se uvolnil páteční večer a vyrazili jsme na noční 
křížovou cestu v Jiříkovicích. 

Jak asi víte, do Diecézního muzea v Brně byl vrácen obraz Ve-
verské madony. Když ještě býval umístěn na Veveří, putovávali 
k  němu lidé jako k  Milostnému obrazu. Jako jedna z  prvních 
farností jsme obnovili tuto tradici a 2. 5. jsme konali pouť. Na 
programu byla odborná přednáška o  obraze a  pak jsme měli 
možnost krátce rozjímat před samotným originálem. 

Na sv. Marka 24. 4. konávali naši předkové prosebný průvod za 
úrodu. Letos jsme vyšli od bedřichovické kaple do polí za vesni-
ci a modlili jsme se za příznivé počasí. I přes relativní materiální 
zabezpečenost si stále uvědomujeme křehkost našeho světa.

V  pátek 6. 5. jsme prožívali v  kostele Noc žalmů. Každý měl 
možnost přijít dopředu a přečíst jeden biblický žalm z připrave-
ného žaltáře. Celý večer byl prokládaný hudbou v podání chrá-
mového sboru.

V sobotu 7. 5., týden před svatodušními svátky, koná naše far-
nost pouť do Křtin. Ani letos nechyběli pěší poutníci. Spolu 
s námi ostatními, kteří jsme přijeli autobusem a auty, šli pěšky 
od kříže za vesnicí a za doprovodu zvonů vcházeli do křtinské-
ho chrámu.

Víkend 13. 5. byl nabitý: Děti jdoucí 1. sv. přijímání měly svůj 
pobyt na faře v Čučicích, mládež odjela s Petrem Machainem 
na pár dní na Oskavu v podhůří Jeseníků a ti, kdo se připravují 
na biřmování, mohli prožít již třetí víkend ve středisku mládeže 
v Osové Bítýšce, tentokrát zaměřený na problematiku vztahů. 

Neděle 22. května byla slavným dnem pro 18 dětí, které šly 
k 1. sv. přijímání. Byl to pro ně krásný den, vždyť se na to při-
pravovaly v náboženství i v kostele po celý školní rok. 

Ve čtvrtek 26. 5. jsme vyšli z  kostela průvodem Božího těla. 
Starší si ještě pamatují, jak krásně se tento den slavil. Ne všech-
no lze obnovit v původní podobě, ale rádi bychom se příští rok 
nechali ještě více inspirovat šlapanickou minulostí.

Již tradiční farní den se nám tentokrát rozrostl na farní víkend: 
V pátek 3. 6. jste byli zváni na koncert Hradišťanu na náměstí, 
v sobotu měli naši nejmenší výlet na Kalečník. Zúčastnilo se asi 
25 dětí a byly spokojené. V neděli odpoledne proběhl v pořadí 
již 12. farní den. Hudba, scénky, soutěže, zábava, dobré jídlo 
a pití, program pro malé i velké, tak by se dal charakterizovat 
tento den.

Noc kostelů o týden později měla v naší farnosti svou premiéru 
v Ponětovicích. Ochutnávka mešního vína tam byla bezkonku-
renčně největším tahounem.

A pak už do konce prázdnin zbývají jen pouti a hody – Jiříkovice, 
Kobylnice, Šlapanice. V každém kraji, ba v každé obci se jim říká 
jinak, ale zhruba lze vypozorovat asi toto:

Pouť je slavnost patrona farního kostela. Farní kostel se na ten-
to den stává dočasným poutním místem, kam přicházejí lidé 
zblízka i zdáli. U nás ve Šlapanicích se v tento den koná sjezd 
šlapanických rodáků.

Hody jsou oslavou svátku patrona obce, i když obec svůj kostel 
nemá nebo se nejedná o kostel farní.

A pak se ještě slaví posvícení, což je zkomolené slovo posvěce-
ní – slavnost výročí posvěcení kostela. U starých kostelů tento 
den není většinou znám, proto se slaví poslední neděli v říjnu. 
Kde je toto datum známo (Ponětovice 8. 5., Bedřichovice 3. 6.), 
slaví se v tento den.

Přeji vám všem krásné léto a ať se v něm odehraje spousta pěk-
ných událostí, na které budeme rádi vzpomínat.

P.  Jan Nekuda, farář

Co se odehrálo v naší farnosti?

ze života spolků / souvislosti

Závody dětí a mládeže v lovu ryb udicí – pokr.
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STANTE SE SOUCÁSTÍ NAŠÍ HRY

Hledáme nové kolegy a kolegyne na pozici:

TESAR/TRUHLÁR

Popis pracovní pozice:

Nabízíme:

Požadujeme:

Další volné pozice:

www.kompan.jobs.cz          prace@kompan.com       773 553 255

Spolužáci
Na přání některých spolužáků nabízím ke zveřejnění společné 
foto při setkání 26. 5. t. r., ročník 1943. Zatímco před třemi roky 
se jubilantů sedmdesátníků sešlo kolem padesáti, letos to byla 
polovina – a to ze tří tříd. Snímek snad potěší ty, kdo se z různých 
důvodů nemohli zúčastnit, vždyť z mnoha tváří i přes nelehké ži-
votní strázně vyzařuje vitalita a radost ze života. Přejme si, aby 
toto zůstalo uchováno i v dalších letech, které ještě zbývají.

Petr Bílek (uprostřed snímku)
Foto Růžena Vítámvásová-Fišerová 

inzerce

souvislosti
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Z knihovny
Na letní horké měsíce jsme pro naše čtenáře připravili spoustu 
knižních novinek, z  nichž doporučujeme např. psychologic-
ký román populární slovenské autorky Táni Keleové-Vasilkové 
„Touhy“, příběh osamělé matky hledající štěstí v  každodenním 
nelehkém boji s  nepřízní osudu, humoristický román Marce-
ly Mlynářové „Život jako hobby“ o  různých úhlech pohledu na 
stejné situace, nebo příběh Martiny Monošové o krásné a slavné 
zpěvačce, které i  přes zdánlivě bezproblémový život stále něco 
chybí… Kniha Agnés Martin-Lugandové „Šťastní lidé čtou a pi-
jou kávu“ se zabývá tragédií mladé ženy, která přijde při auto-
mobilové nehodě o dcerku i manžela, ztrácí smysl života a teprve 
náhodné setkání jí mění život. 

Příznivce detektivní literatury a thrillerů můžeme potěšit titulem 
Cilly a Rolfa Börjlindových „Černý úsvit“, ve kterém vyšetřova-
telé řeší zdánlivě nesmyslnou vraždu malé holčičky nebo syrový 
příběh z drsných skotských Shetland od J. S. Boltona „Obětina“. 
Také českému čtenáři již dobře známý komisař Dupin musí čelit 
dalšímu případu z kriminální série od Jean-Luc Bannaleca s ná-
zvem „Bretaňské zlato“. Čtenáře, kteří mají rádi žánr sci-fi  a fan-
tasy, bychom chtěli upozornit na titul Romana Bureše „Propast 
času“, ve kterém se příběh prolíná časovou smyčkou, a také knihu 
Roberta Jacksona Bennetta „Město schodů“ o živých špionech, 
mrtvých bozích, pohřbené historii a stále se měnícím městě.

Pavel Schreier v díle „Naše dráhy ve 20. století“ ve čtivém a pou-
tavém duchu kompletně mapuje historii českých železnic minu-
lého století a Jim Quillen nám v autobiografi ckém díle „Vězněm 
v Alcatrazu“ popíše dramatické chvíle pokusu o útěk z nejstřeže-
nější věznice světa. Kulturní, turistické, architektonické a  tech-
nické zajímavosti České republiky si prohlédneme v knize Petra 
Dvořáčka „Krásy naší země“.

A  pro děti? Humorný příběh „Hugův geniální svět“, „Pohádky 
z  babiččina kufříku“, „Kája superfrája“, „Rohatý a  jiné příbě-
hy“, „Frankův kouzelný fotbal“, historické vyprávění „Bratrstvo 
růže“, tajuplný příběh „Nepolepšitelné děti ze sídla Ashton – Ta-
jemné vytí“ a spousta dalších báječných knih čeká na malé čtená-
ře o prázdninových dnech.

Další knižní novinky si můžete samozřejmě prohlédnout (a v pří-
padě zájmu rezervovat) jako vždy v  on-line katalogu knihovny 
http://knihovna.slapanice.cz nebo na úvodní obrazovce ve 
střední části v pravém sloupci webových stránek města Šlapanice 
www.slapanice.cz pod ikonkou „Městská knihovna“ (odrážka 
katalog). 

Přejeme hezký zbytek prázdninových dní

Rostislav Faber,
knihovna

Pojďte si hrát do muzea!
Letošní léto je v  muzeu ve znamení tvůrčího hraní. Výstava 
stavebnic a  technických hraček doplněná o  kreativní hernu 
zve k návštěvě malé i velké návštěvníky. Pro děti, jejich rodiče 
a prarodiče, ale i pro ostatní příznivce připravilo muzeum na 
konec prázdnin dvě tematické akce (viz pozvánka na vnitřní 
straně obálky zpravodaje). 

V přízemí muzea si pak návštěvníci mohou vyrobit hmatatel-
nou vzpomínku z cest v rámci Projektu Sklenice aneb Zavař si 
své vzpomínky.

Výstavy potrvají do 4. září 2016.

Hurá do školy!
Podzimu bude v  našem muzeu kralovat téma školy. Výstava 
Hurá do školy! potrvá od 7. 10. do 31. 1. 2017 a představí (ne-
jen) letošním prvňáčkům velkou sbírku slabikářů, a to zejména 
českých, ale i německých, anglických, italských, holandských 
či tureckých, sadu malebných didaktických obrazů, školních 
cedulí, psacích potřeb a písanek. Na svá školní léta budete moci 
zavzpomínat ve starých dřevěných lavicích. Děti si vyzkouše-
jí psaní inkoustem a zjistí, jaké tresty či pochvaly by je čekaly 
za jejich chování a prospěch. Výstava se prolíná jak obdobím 
socialismu, tak také časem meziválečného Československa 
a dokonce i dobou Rakouska-Uherska. Na výstavě samozřejmě 
nebude chybět interaktivní část se školní třídou a spoustou her 
a školní i jiné skupiny se budou moci jako vždy objednávat na 
poučné i zábavné doprovodné programy.

Terezín mě naučil krást chleba…
Pavel Fried, syn třebíčského židovského obchodníka, byl v  je-
denácti letech deportován s rodiči a sestrami do Terezína, kde 
žil až do osvobození v květnu 1945. Je jedním z pamětníků ho-
locaustu, kteří obětavě vydávají svědectví o  tragické historii. 
Pavel Fried již několikrát besedoval s žáky šlapanické základní 
školy a organizátorka besed, paní učitelka Jaroslava Staňková, 
oslovila muzeum s návrhem uspořádat besedu pro dospělé ná-
vštěvníky. Setkání s Pavlem Friedem se uskuteční ve středu 
19. října v 17 hodin v budově muzea na Masarykově náměstí. 
Vyprávět bude o  dětství židovského chlapce v  prvních letech 
protektorátu, o životě v terezínském ghettu i poválečných letech. 

Simona Pracná
Více na www.muzeumbrnenska.cz

Konec léta a podzim ve šlapanickém muzeu
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Letošní archeologická vycházka zavedla její účastníky do Mo-
ravského krasu. Sešli jsme se v  Brně na konečné trolejbusu 
a po prezenci se vydali na nádraží na vlak směr Adamov. Když 
jsme v  Adamově vystoupili, začalo zrovna pršet, nenechali 
jsme se ale odradit a  neohroženě jsme vyrazili na cestu směr 
Stará huť. Tam jsme si během prohlídky pověděli něco o  po-
čátcích železářství a  vyšplhali jsme i  na vysokou věž, posled-
ní pozůstatek Františčiny huti. Další zastávka naší cesty byla 
v  jeskyni Jáchymce. Jeskyně byla v  pravěku hojně využívána; 
předpokládá se, že tu byla svatyně. Pozdější těžba fosfátové hlí-
ny však možné doklady tohoto využití zničila. Prohlédli jsme si 

třetí patro jeskyně s  tzv. Síní světla. Vrcholem vycházky byla 
Býčí skála. Zde jsme zhlédli Předsíň a Jižní odbočku, kde bylo 
sídliště magnalenienských lovců a zřejmě také svatyně patřící 
eneolitické kultuře s kanelovanou keramikou. Poté většina zú-
častněných pod vedením pana Josefa Kopeckého zamířila zpět 
do Šlapanic. Zbývající účastníci došli ještě k  jeskyni Kostelík 
a pak se vydali po vlastní trase dál ke Křtinám. Díky všem pout-
níkům za účast a na viděnou při příští vycházce!

Klára Sovová,
archeoložka Muzea Brněnska

Ohlédnutí za archeologickou vycházkou

z muzea

inzerce



Kalendář akcí | srpen–říjen
6. 8. Den otevřených dveří Headisu ZŠ Šlapanice

8.–12. 8. Volejbalové soustředění pro děti 9.00–12.00
14.00–17.00 antukové kurty – Tyršova ul.

12. 8. 84. šlapanické slavnosti – stavění máje  16.00 městský park

12. 8. 84. šlapanické slavnosti – výstava Z. Dvořáčka  18.00 vestibul MěÚ

12. 8. 84. šlapanické slavnosti – taneční zábava 20.00 městský park

13.–14. 8. 84. šlapanické slavnosti – letní výstava ČZS 8.00–18.00 orlovna

13. 8. 84. šlapanické slavnosti – vítání a společné fotografování jubilantů 14.00–17.00 zasedací místnost MěÚ

13. 8. 84. šlapanické slavnosti – dětské odpoledne 15.00 městský park

 13. 8. 84. šlapanické slavnosti – odchod pro první stárku 19.10 hasičská zbrojnice

13. 8. 84. šlapanické slavnosti – předání práva 20.00 Masarykovo náměstí

 13. 8. 84. šlapanické slavnosti – hodová zábava 20.30 městský park

13. 8. 84. šlapanické slavnosti – mše svatá 9.00 městský park

14. 8. 84. šlapanické slavnosti – krojovaný průvod 15.00 sokolovna–měst. park

14. 8. 84. šlapanické slavnosti – národopisné odpoledne 16.00 městský park

15.–19. 8. Volejbalové soustředění pro děti 9.00–12.00
14.00–17.00 antukové kurty – Tyršova ul.

22.–26. 8. Volejbalové soustředění pro děti 9.00–12.00
14.00–17.00 antukové kurty – Tyršova ul.

28. 8. Loučení s prázdninami 14.00 městský park

3. 9. Obecní svátek v Bedřichovicích KD, náves

3. 9. Otestování junáckých disciplín 14.00–18.00 areál na Jiříkovské ul.

3. 9. Podzimní noc s kapelou Flash 20.00 městský park

5. 9. Den otevřených dveří u starostky a místostarosty 16.00–18.00 zasedací místnost MěÚ

10. 9. Kárky of the Pulpánov 13.00 ul. Jiříkovská

10. 9. Farmářské trhy 8.30 městský park

11. 9. Modrobílé soutěžení 15.00 Brněnská Pole

17. 9. Triatlon mládeže 5. kolo 9.30 ZŠ, bazén a atletické hřiště

18. 9. Medový den 14.00 městský park

22. 9. Veřejné fórum 17.00 orlovna

24. 9. Memoriál Karla Lázničky ve volejbale – 6. ročník 9.00 Sportovní hala Smetanova
a ZŠ Šlapanice

24. 9. Tenisový turnaj pro děti SK Raketa

1.10. Hokejbal 9. 00 před sokolovnou

2. 10. Hokejbal Junior 9.00 před sokolovnou

2. 10. Burčákové odpoledne 15.00 před sokolovnou

3. 10. Den otevřených dveří u starostky a místostarosty 16.00–18.00 zasedací místnost MěÚ

7. 10. Hurá do školy – zahájení výstavy 13.00 muzeum

7. 10. Šlapanické schody – 5. ročník v běhu do školních schodů ZŠ Šlapanice

7.–8. 10. Podzimní burza KRAP 16.00-19.00 
9.00-12.00 ZŠ Šlapanice

15. 10. Poezie záplat – výstava Patschworku 6. ročník 14.00 muzeum

17. 10. Dívčí válka – divadelní představení 19.30 KD Bedřichovice

19. 10. Terezín mě naučil krást chleba – beseda 17.00 muzeum

21. 10. Koncert skupiny Arakain a Dymytry 20.00 KD Bedřichovice

27. 10. Položení květin k pomníku 1. svět. války městský park

Časy a místa konání se u některých akcí mohou lišit, sledujte proto výlepové plochy města, infokanál a hlášení městského rozhlasu.



4. 6. 2016
Hasičina nejen dřina – Jakub Mikšovský

18. 6. 2016
Letní karneval – Ivana Hrušková

27. 6. 2016
Ocenění Tomáše Kopeckého – Ivana Hrušková

10. 6. 2016
Daruj krev se Zdravým městem – Vlaďka Dobiášová

27. 6. 2016
Rozloučení s deváťáky – Ivana Hrušková

9. 7. 2016
Retro večer – Jakub Mikšovský


